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ACTA DE LA SESSIÓ DE L’AJUNTAMENT PLE

Identificació de la sessió

Núm.:1/2021
Caràcter: ordinària.
Convocatòria: primera.
Data:18 de gener de 2021
Horari: de 20:00 hores a 23:10 hores
Lloc: sala de reunions telemàtica

Assistents

 Jaime Monserrat Vaquer, batle-president.
 Catalina Soler Torres, Pedro Acosta Durán, Sebastià Adrover Palmer,

Rafael Rubio Ferrer, Bárbara M. Barceló Pascual i Marta Cano Roig,
pel Partit Popular.

 Miquel Lluís Mestre Mestre, Maria Mesquida Artigues i  Pau Massutí
Ballester, pel Bloc per Felanitx-APIB.

 Melania Mesquida Tran, per El Pi-Proposta per les Illes Balears.
 Francisco  Duarte  Barceló,  María  Gracia  González  López  i  Damiana

Massutí Gómez, pel Partit Socialista de les Illes Balears.
 Caterina Ramon Bordoi, per Unidas Podemos-Unides Podem.
 Maria Vidal Bennàsar, de Vox-Baleares.
 Juan Aznar Hernández, regidor no adscrit.
 Sebastià Galmés Verger, interventor.
 Joan Garcia Cortès, secretari.

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

En primer lloc, es veu l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de dia 21
de desembre de 2020, la qual, sotmesa a votació, s’aprova per unanimitat.

2.  EXPEDIENT  1578/2019.  BONIFICACIÓ  DE  L’IMPOST  SOBRE
CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES

2.1  Proposta  de  bonificació  de  l’impost  sobre  construccions,
instal·lacions i obres

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del batle Sr. Jaume
Monserrat,  de bonificació  de l’impost  sobre construccions,  instal·lacions i
obres,  prèviament  dictaminada  per  la  Comissió  Municipal  Informativa
d’Economia  i  Assumptes  Generals  de  dia  11  de  gener  de  2021,  que
seguidament es transcriu:

«Antecedents

 

data:18
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1.  Atès  que,  mitjançant acord plenari  es va declarar  d’especial  interès i
utilitat  municipal,  per  concórrer  circumstàncies  socials  i  de  foment  de
l’ocupació, les obres consistents en una construcció i explotació de cotxera i
taller per a autobusos al polígon industrial Son Colom de Felanitx, objecte
de  la  sol·licitud  d’obra  major  presentada  pel  Consorci  de  transports  de
Mallorca en data 18 de desembre de 2019.

Atès que d’acord amb l’anterior, es va aprovar la concessió d’una bonificació
del 95 per cent de la quota de l’impost de construccions, instal·lacions i
obres per les obres senyalades, el que suposa una bonificació de 53.228,57
€.

2. Atès que, mitjançant Decret de batlia 792 de 30/09/2020, es va acordar
traspassar el permís d'instal·lació i obres per la construcció d'una cotxera i
taller per a autobusos, expedient núm. 20190002-I – 1578/2018, a favor de
l'entitat  Barcelona  Transport,  SL,  atès  que  s'ha  acreditat  la  voluntat
concorde d'ambdues parts pel que fa a la subrogació de la titularitat de la
llicència.

3. Atès que per part de la nova titular de l’obra, s’han sol·licitat distintes
llicències d’obres i  modificacions de projectes d’obres ja autoritzats,  tots
vinculats a la finalitat principal relativa a l’exercici de l’activitat de cotxera i
taller de la xarxa d’autobusos TIB, ubicada al polígon industrial de Felanitx. 

4. Atès que en data 12 de novembre de 2020, el Sr. +++, en representació
de  l’entitat  Barcelona  Transport  SL,  ha  presentat  una  sol·licitud  de
bonificació del 95% de l’impost sobre construccions instal·lacions i obres de
les llicències i modificacions de projectes d’obres  abans esmentats.

Fonaments de dret

1.  L’Ordenança  reguladora  de  l’impost  de  construccions,  instal·lacions  i
obres, al seu article 6.2 de bonificacions, estableix que:

“Gaudiran d’una bonificació fins al 95 per cent de la quota, a més de sol·licitud prèvia de
l’interessat,  les  construccions,  instal·lacions  i  obres  que  siguin  declarades  pel  Ple  de
l’Ajuntament com d’especial interès o utilitat municipal per concórrer circumstàncies socials,
culturals, històric-artístiques o de foment de l’ocupació. El percentatge concret de bonificació
es  fixarà  al  mateix  acord  del  Ple  en funció  de  les  anteriors  circumstàncies,  amb el  vot
favorable de la majoria simple dels seus membres.” 

2.  L’Ordenança  reguladora  de  l’impost  de  construccions,  instal·lacions  i
obres, al seu article 6.1 de bonificacions, disposa que:

“Per gaudir de les bonificacions regulades en el present article, que són de caràcter pregat,
l’interessat caldrà que la sol·liciti, prèviament al meritament de l’Impost, i acompanyi els
documents necessaris per la seva justificació.”
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De conformitat amb tot l’anterior, vist l’informe d’Intervenció favorable, i
després  de  dictamen  previ  de  la  Comissió  informativa  d’Economia  i
Assumptes Generals, propòs al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del
següent ACORD:

Primer. Declarar d’especial interès i utilitat municipal per concórrer
circumstàncies socials i de foment de l’ocupació, les obres que tenen com a
finalitat la construcció i  explotació de cotxera i  taller per a autobusos al
polígon industrial Son Colom de Felanitx consistents en:

- Llicència gasinera
- Llicència modificació número 1 (ampliació altell)
- Llicència evacuació aigües pluvials

Segon. Concedir  una  bonificació  del  95  per  cent  de  la  quota  de
l’impost de construccions, instal·lacions i obres per les obres senyalades en
l’apartat  anterior,  el  que  suposa  una  bonificació  total  de  7.076,49  €,
desglossat en:

- Llicència gasinera: 587’10 euros
- Llicència modificació número 1 (ampliació altell): 6.465,70 euros
- Llicència evacuació aigües pluvials: 23,69 euros.»

2.2 Votació

En  no  haver-hi  intervencions,  se  sotmet  la  proposta  a  votació  i,  per
unanimitat, s’acorda:

Primer. Declarar d’especial interès i utilitat municipal per concórrer
circumstàncies socials i de foment de l’ocupació, les obres que tenen com a
finalitat la construcció i  explotació de cotxera i  taller per a autobusos al
polígon industrial Son Colom de Felanitx consistents en:

- Llicència gasinera
- Llicència modificació número 1 (ampliació altell)
- Llicència evacuació aigües pluvials

Segon. Concedir  una  bonificació  del  95  per  cent  de  la  quota  de
l’impost de construccions, instal·lacions i obres per les obres senyalades en
l’apartat  anterior,  el  que  suposa  una  bonificació  total  de  7.076,49  €,
desglossat en:

- Llicència gasinera: 587’10 euros
- Llicència modificació número 1 (ampliació altell): 6.465,70 euros
- Llicència evacuació aigües pluvials: 23,69 euros.

3. EXPEDIENT 2780/2020. MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS PSOE,
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BLOC  PER  FELANITX  I  UNIDES  PODEM  PER  INSTAR  L’ONU  A
REPRENDRE EL PROCÉS NEGOCIADOR DEL SÀHARA PER ARRIBAR
DE  FORMA  PACÍFICA  A  UNA  SOLUCIÓ  POLÍTICA  JUSTA  I
MÚTUAMENT ACCEPTABLE

3.1 Moció dels grups municipals PSOE, Bloc per Felanitx i  Unides
Podem per instar l’ONU a reprendre el procés negociador del Sàhara
per  arribar  de  forma  pacífica  a  una  solució  política  justa  i
mútuament acceptable

Seguidament,  es veu la moció amb núm. RGE 2090, de 11 de desembre de
2020, presentada pels grups municipals PSOE, Bloc per Felanitx i Unides
Podem, que a continuació es transcriu:

«Exposició de motius:

El  poble  sahrauí  porta  molts  anys patint  les agressions imperialistes del
Regne del Marroc contra l'antic Sàhara espanyol, sense que hagin pogut ser
frenades per la manca d'una acció decidida per part dels diferents governs
espanyols  i  de  les  institucions  europees.  A  més,  el  Regne  del  Marroc
incompleix  sistemàticament  els  acords  internacionals  tendents  a  la
celebració d'un referèndum d'autodeterminació al Sàhara Occidental entre
el  poble  sahrauí  i  que  permetria  avançar  en  pau  i  llibertat  cap  a
l’autodeterminació i el reconeixement de l’Estat Sahrauí i posar fi als més de
40 anys de diàspora i resistència en camps de refugiats. La violació dels
drets humans per part del Marroc és constant front dels drets d'un poble
que  se  sent  abandonat  per  les  institucions  i  els  govern  europeus.  Els
sahrauís eren ciutadans espanyols i, malgrat aquest abandonament per part
de les autoritats, han comptat durant anys amb la majoritària solidaritat del
poble  de  les  Illes  Balears  i  espanyol.  Tant  a  nivell  insular  com a nivell
autonòmic, la societat de les Illes Balears ja ha mostrat el seu suport a
través de diferents iniciatives i projectes de solidaritat amb el poble sahrauí.

En les últimes setmanes s'ha produït un increment de la tensió al Sàhara.
L'exèrcit  marroquí  s'ha  desplegat  a  la  zona  fronterera  del  Guerguerat,
amenaçant  les  concentracions  pacífiques  del  poble  sahrauí,  el  qual  sols
reclama el seu legítim dret a un referèndum d'autodeterminació del Sàhara
Occidental, tal com estableixen les resolucions de l’ONU. Aquesta situació
de tensió ha anat augmentat fins arribar als successos de caràcter bèl·lic
que donen suport a la finalització de l’alt del foc i retornar a la casella de
sortida amb un conflicte armat, que sols fa que augmentin els patiments
d'un poble que només aspira a recuperar la seva llibertat i independència.

Lamentam que, després de tants d’anys de l’aprovació d’un pla de pau del
1991 de les Nacions Unides, aquest continuï paralitzat a causa de l’actitud
intransigent  del  Regne  del  Marroc,  que  ha  impedit  la  celebració  d’un
referèndum d’autodeterminació al Sàhara Occidental.
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Les  Illes  Balears,  gràcies  a  la  tasca  de  l’Associació  d’Amics  del  Poble
Sahrauí, coneixen i són sensibles i solidàries amb la dramàtica situació que
es  viu  al  Sàhara  Occidental  des  de  fa  quaranta-cinc  anys.  Per  això
mantenen el seu compromís històric amb la reivindicació d’arribar a una
solució justa i pacífica avalada per la Comunitat Internacional.

El grups municipals del PSOE, Bloc per Felanitx i Unides Podem de Felanitx
expressam la nostra preocupació davant els fets desencadenats arran de
l’actuació de l’exèrcit marroquí a la denominada bretxa de Guerguerat, a la
frontera amb Mauritània, des del passat 6 de novembre.

Per tot l’abans exposat, els grups: PSOE, Bloc per Felanitx, i Unides Podem
de Felanitx presentam les següents propostes d’acord:

1.  Instar  el  Govern  de  l'Estat  a  fer-se  càrrec  de  les  seves  obligacions
respecte  a  uns  ciutadans  antigament  espanyols  i  defensi  els  acords
internacionals i els drets humans del poble sahrauí.
Que  exigeixi,  de  la  mateixa  manera,  als  organismes  internacionals  el
compliment  per  part  del  Regne  del  Marroc  dels  acords  internacionals  i
l'alliberament  dels  activistes  sahrauís  que  romanen  a  les  presons
marroquines.

2. Demanar al govern espanyol que exigeixi als organismes internacionals
com l'ONU i  la Unió Europea, el  compliment dels acords i  l'activació  del
necessari  referèndum  d'autodeterminació  del  Sàhara  Occidental.  Aquest
referèndum  s'haurà  de  celebrar  amb  la  tutela  efectiva  de  les  Nacions
Unides, amb totes les garanties democràtiques, i, a través d'una pregunta
clara, haurà de preveure la possibilitat de la independència per al poble
sahrauí.

3. Que, davant l'agreujament de la situació i l'escalada de la tensió a la
zona  fronterera  del  Guerguerat,  el  govern  espanyol  i  la  Unió  Europea
prenguin  les  accions  polítiques  i  diplomàtiques  necessàries  per  exigir  al
Regne  del  Marroc  el  respecte  als  drets  humans  i  democràtics  del  poble
sahrauí  i  se  cerqui  l'única  solució  possible,  la  solució  política  i  pacífica
definitiva  per  al  compliment  de  les  resolucions  de  l'ONU  amb  relació  a
l'autodeterminació del poble sahrauí.

4. Demanar al govern espanyol que exigeixi a l'ONU nomenar un Enviat
Personal per al Sàhara Occidental —vacant des de fa més d'un any—, i a la
Missió  de  les  Nacions  Unides  per  al  Referèndum  al  Sàhara  Occidental
(MINURSO) renovar el seu mandat amb competències en matèria de Drets
humans i una clara vocació de protecció i promoció dels drets civils, polítics,
econòmics, socials i culturals de la població sahrauí.

5. Condemnam les accions de violació de l'alt el foc de 1991, a la zona
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fronterera del  Guerguerat  i  instam el  Govern de l'Estat  a fer  el  mateix,
exigint la retirada immediata de les forces militars presents i el cessament
de  les  accions  bèl·liques,  facilitant  les  condicions  necessàries  perquè  es
reprenguin les negociacions entre representants marroquins i sahrauís per
poder arribar a la solució pacífica i definitiva del conflicte i al compliment de
totes les resolucions de l'ONU respecte als drets del poble sahrauí.»

3.2 Debat

Intervé la Sra. Maria Vidal per explicar la seva abstenció davant aquesta
moció.  Comenta  que,  des  de  Vox,  consideren  que  els  Ajuntaments  no
s’haurien de posicionar en matèria de política exterior, perquè excedeix de
les seves competències, i és desviar l’atenció del tema municipal. Explica
que no és que considerin que no és important aquest tema, sinó que  és
competència del Congrés dels Diputats, i que aquest és el motiu de la seva
abstenció.

El Sr. Francisco Duarte diu que aquesta moció tenia un termini d’urgència
per la situació que es vivia a finals de novembre i principis de desembre.
Troba que els ajuntaments, a nivell local, sí que s’han de pronunciar sobre
aquest  tema.  Espanya  és  emigrant  i  acull  immigrants,  molts  d’ells
provinents, precisament, del Sàhara, lloc on pateixen aquest conflicte de
territori, i són molts els joves que resideixen a les Illes i que han anat a
lluitar per defensar les seves terres, la seva història i, sobretot, els seus
familiars.  Creu  que  el  posicionament  ha  de  ser  més  de  relacions
internacionals a travès del Govern, però també creu que els ajuntaments
s’han de posicionar, perquè són els nostres compatriotes que, des de fa
molt de temps, troben aquests buits legals i ningú afronta seriosament el
problema que pateixen.

La  Sra.  Melania  Mesquida  anuncia  que  el  Pi  de  Felanitx  votarà  a  favor
d’aquesta moció. Diu que s’adhereixen a l’exposició de motius, perquè és
exactament així. Creu que, tant l’estat espanyol, com els estats europeus i
internacionals, com els propis ajuntaments, s’han d’adonar que hi ha una
guerra, una guerra que dura més de 40 anys, que, d’alguna forma, han de
ser empàtics amb aquesta gent i empènyer, o incentivar, o instar perquè les
Nacions Unides,  d’alguna manera,  creïn  una comissió  negociadora real  i
algun dia puguin arribar a restablir la pau en el Sàhara i retornar-los la terra
que tant desitgen.

3.3 Votació

Acabades les inervencions, se sotmet la moció a votació, i s’obtenen 16 vots
a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del
Bloc  per  Felanitx-APIB,  2  del  Pi-Proposta  per  les  Illes,  1  del  regidor  no
adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox Baleares).
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En conseqüència, per majoria, s’acorda:

1.  Instar  el  Govern  de  l'Estat  a  fer-se  càrrec  de  les  seves  obligacions
respecte  a  uns  ciutadans  antigament  espanyols  i  defensi  els  acords
internacionals i els drets humans del poble sahrauí.
Que  exigeixi,  de  la  mateixa  manera,  als  organismes  internacionals  el
compliment  per  part  del  Regne  del  Marroc  dels  acords  internacionals  i
l'alliberament  dels  activistes  sahrauís  que  romanen  a  les  presons
marroquines.

2. Demanar al govern espanyol que exigeixi als organismes internacionals
com l'ONU i  la Unió Europea, el  compliment dels acords i  l'activació  del
necessari  referèndum  d'autodeterminació  del  Sàhara  Occidental.  Aquest
referèndum  s'haurà  de  celebrar  amb  la  tutela  efectiva  de  les  Nacions
Unides, amb totes les garanties democràtiques, i, a través d'una pregunta
clara, haurà de preveure la possibilitat de la independència per al poble
sahrauí.

3. Que, davant l'agreujament de la situació i l'escalada de la tensió a la
zona  fronterera  del  Guerguerat,  el  govern  espanyol  i  la  Unió  Europea
prenguin  les  accions  polítiques  i  diplomàtiques  necessàries  per  exigir  al
Regne  del  Marroc  el  respecte  als  drets  humans  i  democràtics  del  poble
sahrauí  i  se  cerqui  l'única  solució  possible,  la  solució  política  i  pacífica
definitiva  per  al  compliment  de  les  resolucions  de  l'ONU  amb  relació  a
l'autodeterminació del poble sahrauí.

4. Demanar al govern espanyol que exigeixi a l'ONU nomenar un Enviat
Personal per al Sàhara Occidental —vacant des de fa més d'un any—, i a la
Missió  de  les  Nacions  Unides  per  al  Referèndum  al  Sàhara  Occidental
(MINURSO) renovar el seu mandat amb competències en matèria de Drets
humans i una clara vocació de protecció i promoció dels drets civils, polítics,
econòmics, socials i culturals de la població sahrauí.

5. Condemnam les accions de violació de l'alt el foc de 1991, a la zona
fronterera del  Guerguerat  i  instam el  Govern de l'Estat  a fer  el  mateix,
exigint la retirada immediata de les forces militars presents i el cessament
de  les  accions  bèl·liques,  facilitant  les  condicions  necessàries  perquè  es
reprenguin les negociacions entre representants marroquins i sahrauís per
poder arribar a la solució pacífica i definitiva del conflicte i al compliment de
totes les resolucions de l'ONU respecte als drets del poble sahrauí.

4.  ESTUDI  I  RESOLUCIÓ  DE  LES  MOCIONS  QUE  PUGUIN  SER
PRESENTADES I LA URGÈNCIA DE LES QUALS SIGUI DECLARADA DE
FORMA LEGAL

4.1.1  Expedient  108/2021.  Proposta  d’acord  relativa  a  l’inici
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d’expedient  del  servei  de  recollida  i  transport  dels  residus
municipals,  gestió  de  les  deixalleries  i  recollida  de  residus
voluminosos domèstics i neteja viària del municipi de Felanitx

El batle manifesta que, abans d’entrar en l’estudi i resolució de les mocions
urgents que es puguin presentar, introdueix un assumpte a l’ordre del dia,
que  és  la  proposta  d’acord  relativa  a  l’inici  d’expedient  del  servei  de
recollida  i  transport  dels  residus  municipals,  gestió  de  les  deixalleries  i
recollida de residus voluminosos domèstics i neteja viària del municipi de
Felanitx, que ha fet arribar a cada un dels grups municipals.

Explica que la tramitació d’aquest expedient és molt llarga i han considerat
que era adequat dur-ho al Ple d’urgència, per tal d’avançar un mes, i atès
que els regidors han tengut la documentació fa uns dies.

Es presenta la següent proposta de la regidora d’Hisenda, Sra. Marta Cano:

«Antecedents

1.  L’Ajuntament  de  Felanitx  té  contractat  a  dia  d’avui  amb  diverses
empreses  el  servei  de  recollida  de  residus  municipals,  la  recollida  de
fraccions de  paper-cartró,  vidre  i  envasos  en  contenidors  tipus  iglús,  la
neteja viària, la gestió del parc verd de Portocolom així com la recollida de
voluminosos domiciliaris.

2.  Els contractes corresponents als serveis esmentats finalitzen dins l’any
2021, amb possibilitat de pròrroga.

3. En la memòria justificativa de necessitat signada per la regidora de Medi
Ambient, Neteja i Residus, dia 15 de gener de 2021, s’estableix el motiu i
l’objecte del nou contracte, així com el motiu pel qual no es prorrogaran els
vigents contractes.

Fonaments de dret

I.  D’acord amb l’article 116.1 de la Llei  9/2017, de 8 de novembre, de
contractes del sector públic, per la que es transposen a l’ordineament jurídic
espanyol les Directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i
2014/24/UE,  de  26  de  febrer  de  2014 (LCSP,  en  endavant),  l’òrgan  de
contractació iniciarà el corresponent expedient, motivant la necessitat del
contracte.

II.  La  competència  per  aprovar  la  despesa,  aprovar  l’expedient  de
contractació  i  l’obertura  del  procediment  d’adjudicació  correspon  al  Ple
d’aquesta Corporació, en virtut de la DA 2a.2 LCSP, ja que es tracta d’un
contracte amb un termini de duració superior a 5 anys.

En virtut dels antecedents i fonaments de dret exposats es proposa al Ple de
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l’Ajuntament de Felanitx, l’adopció del següent acord:

Primer.  Iniciar el corresponent expedient de contractació del servei
de recollida i transport dels residus municipals, gestió de les deixalleries i
recollida de residus voluminosos domèstics i neteja viària del municipi de
Felanitx, en tres lots, mitjançant procediment obert i tramitació ordinària i
una  durada  del  contracte  superior  a  5  anys,  a  determinar  una  vegada
realitzat el corresponent informe de costos.

Segon.  Sol·licitar als cinc operadors econòmics següents: Fomento
de Construcciones y Contratas, Melchor Mascaró, Ferrovial, Urbaser i Urban
Serveis,  que  en  el  termini  de  10  dies  hàbils,  a  comptar  a  partir  de  la
recepció  de  la  corresponent  comunicació,  remetin  a  aquest  Ajuntament,
mitjançant registre electrònic, la seva estructura de costos de l’activitat.

Amb  objecte  d’establir  una  estructura  homogènia  entre  els  diversos
operadors, es prega seguir la següent estructura:

CONCEPTE DE DESPESA PERCENTATGE SOBRE EL TOTAL DE DESPESES
- Despeses de personal
- Despesa en béns corrents i serveis
· Costos variables maquinària i equips
- Manteniment i reparacions
- Carburants i lubricants
· Costos fixos maquinària i equips
- Assegurances, taxes i imposts
· Altres costos
- Vestuari personal
- Manteniment instal·lacions
- Subministraments
- Aplicacions informàtiques
- Amortitzacions (maquinària, instal·lacions, etc)

Tercer. Comunicar aquest acord a GRAM Illes Balears 21 SL, com a
entitat contractada per redactar el plec tècnic i estudi econòmic d’aquest
servei, i remetre-li la documentació presentada pels operadors econòmics
en relació a l’estructura de costos segons l’apartat anterior, perquè informi
sobre els següents aspectes:

•El cost del servei, que especifiqui en el seu cas costos directes, indirectes,
salarials i altres costos.
•Les característiques tècniques del servei.
•Els  criteris  que s’hagin  de  tenir  en  compte  per  adjudicar  el  contracte,
juntament amb la seva justificació.
•Les condicions especials d’execució d’aquest contracte.
•Altra informació tècnica necessària per incloure en els plecs, com pugui ser
el relatiu a la revisió de preus.
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Quart.  Que  es  redacti  el  corresponent  plec  de  clàusules
administratives particulars i que el secretari informi sobre el contingut.

Cinquè. Que l’interventor informi sobre l'existència de crèdit per fer
front a la despesa, així com la fiscalització de l’expedient.»

4.1.2 Debat

El Sr. Miquel Lluís Mestre manifesta que, llegint la memòria, en el lot 1 no
anomena la licitació de la recollida porta a porta domiciliària, però entén
que és una qüestió lingüística, perquè, en canvi, sí que ho fa als generadors
singulars. Només volia confirmar que la recollida porta a porta era també
domiciliària. Per altra part, agraeix l’explicació de la urgència i entén que, si
ho duen per urgència i ja han fet els càlculs, ja tenen una estimació inicial
de com pugui anar aquest expedient i, si arriba aquest contracte, tenint en
compte les incidències que hi pugui haver, demana quins temps manegen,
si els comptes són poder arribar abans d’haver de prorrogar el contracte
actual.

La Sra. Catalina Soler contesta que, efectivament, és recollida porta a porta
domiciliària i porta a porta als generadors singulars.  Per altra part, afirma
que,  si  no  hi  ha  entrebancs,  a  l’octubre,  màxim  novembre,  tot  estaria
adjudicat i a punt d’iniciar-se l’1 de gener. L’objectiu de l’equip de govern és
que dia 1 de gener, malgrat que sigui cap d’any, no hi hagi cap contenidor
dins el municipi de Felanitx i s’iniciï dins el poble el porta a porta. Faran el
porta a porta escalonadament i començaran per Felanitx. Si no hi hagués
hagut el que hi ha, haurien fet una reunió per explicar-ho tot, però no ha
pogut  ser.  Es  compromet  a  fer-ne  una  dia  28,  on  els  donaran  totes  les
explicacions detallades. Demana a tots els presents que estiguin d’acord
amb la urgència, perquè perdre un dia en aquest tema, és perdre-hi molt.

El Sr. Mestre demana què faran quant al seguiment d’aquest contracte, si
licitaran el servei posteriorment, si no ho faran, quina idea duen.

La Sra. Soler contesta que pensen treure un bloc a part, que probablement
sigui la licitació on hi haurà d’haver més aportació econòmica, perquè si no
hi ha un gran seguiment a la implementació de la recollida porta a porta, no
té molt  de sentit.  Per  tant,  hi  haurà un altre plec de condicions amb el
seguiment  d’aquests  contractes.  La  implementació  també  suposa  que
l’empresa que voldrà fer el  seguiment, haurà de posar les persones que
hauran d’anar  carrer  per carrer,  hauran de mirar  si  dins els poals  hi  ha
realment  els  residus  que  corresponen  ...  En  definitiva,  ho  licitaran  més
endavant i després ja miraran d’on treuen la partida pressupostària.

4.1.3 Votació de la ratificació de la urgència i inclusió a l’ordre del
dia

Se sotmet a votació la ratificació de la urgència i inclusió a l’ordre del dia de
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la  proposta  d’acord relativa  a l’inici  d’expedient  del  servei  de recollida i
transport  dels residus municipals,  gestió de les deixalleries i  recollida de
residus voluminosos domèstics i neteja viària del municipi de Felanitx, que
ha fet arribar a cada un dels grups municipals, i és aprovada per unanimitat.

4.1.4 Votació de la proposta

Se sotmet la proposta a votació i, per majoria de 14 vots a favor (6 del Partit
Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 DEL Pi-Proposta per les Illes, 1 del
regidor no adscrit, 1 d’Unides Podem i 1 de Vox Baleares) i 3 abstencions
(del Partit Socialista de les Illes Balears), s’acorda:

Primer.  Iniciar el corresponent expedient de contractació del servei
de recollida i transport dels residus municipals, gestió de les deixalleries i
recollida de residus voluminosos domèstics i neteja viària del municipi de
Felanitx, en tres lots, mitjançant procediment obert i tramitació ordinària i
una  durada  del  contracte  superior  a  5  anys,  a  determinar  una  vegada
realitzat el corresponent informe de costos.

Segon.  Sol·licitar als cinc operadors econòmics següents: Fomento
de Construcciones y Contratas, Melchor Mascaró, Ferrovial, Urbaser i Urban
Serveis,  que  en  el  termini  de  10  dies  hàbils,  a  comptar  a  partir  de  la
recepció  de  la  corresponent  comunicació,  remetin  a  aquest  Ajuntament,
mitjançant registre electrònic, la seva estructura de costos de l’activitat.

Amb  objecte  d’establir  una  estructura  homogènia  entre  els  diversos
operadors, es prega seguir la següent estructura:

CONCEPTE DE DESPESA PERCENTATGE SOBRE EL TOTAL DE DESPESES
- Despeses de personal
- Despesa en béns corrents i serveis
· Costos variables maquinària i equips
- Manteniment i reparacions
- Carburants i lubricants
· Costos fixos maquinària i equips
- Assegurances, taxes i imposts
· Altres costos
- Vestuari personal
- Manteniment instal·lacions
- Subministraments
- Aplicacions informàtiques
- Amortitzacions (maquinària, instal·lacions, etc)

Tercer. Comunicar aquest acord a GRAM Illes Balears 21 SL, com a
entitat contractada per redactar el plec tècnic i estudi econòmic d’aquest
servei, i remetre-li la documentació presentada pels operadors econòmics
en relació a l’estructura de costos segons l’apartat anterior, perquè informi
sobre els següents aspectes:
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•El cost del servei, que especifiqui en el seu cas costos directes, indirectes,
salarials i altres costos.
•Les característiques tècniques del servei.
•Els  criteris  que s’hagin  de  tenir  en  compte  per  adjudicar  el  contracte,
juntament amb la seva justificació.
•Les condicions especials d’execució d’aquest contracte.
•Altra informació tècnica necessària per incloure en els plecs, com pugui ser
el relatiu a la revisió de preus.

Quart.  Que  es  redacti  el  corresponent  plec  de  clàusules
administratives particulars i que el secretari informi sobre el contingut.

Cinquè. Que l’interventor informi sobre l'existència de crèdit per fer
front a la despesa, així com la fiscalització de l’expedient.

En aquest moment, el batle anuncia un recés de dos minuts, per fer arribar
als  diferents  grups  municipals  les  mocions  que  s’han  presentat  fora  de
l’ordre del dia.

4.2.1 Moció dels grups municipals Partit Popular, El Pi – Proposta
per les Illes i del Sr. Joan Aznar Hernández (regidor no adscrit), per
sol·licitar  dictamen  al  Consell  Consultiu  en  relació  a  la
inconstitucionalitat del Decret 8/2020 i la Llei de convalidació del
decret

Seguidament es veu la següent moció de l’equip de govern, per sol·licitar
dictamen al Consell Consultiu en relació a la inconstitucionalitat del Decret
8/2020 i la Llei de convalidació del decret:

«Atesa la publicació i contingut de la convalidació del Decret Llei 8/2020, de
13 de maig, de mesures urgents i extraordinàries per l’impuls de l’activitat
econòmica i la simplificació administrativa a l’àmbit de les administracions
públiques de les Illes Balears, per pal·liar els efectes de la crisi ocasionada
per la COVID-19, Decret Llei publicat al BOIB núm. 84 de data 15 de maig
de 2020, mitjançant la Llei 2/2020 de 15 d’octubre (BOIB núm. 180 de 20
d’octubre de 2020) amb el mateix nom que el decret precedent i en el que a
la seva disposició addicional cinquena exonera de llicència d’activitat i de
llicència municipal d’obres, punts tres i quatre respectivament, a l’IBANAT.

Les  competències  pròpies  de  les  corporacions  locals  vénen  recollides  a
l’article 25 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim
local, aquesta Llei té caràcter bàsic i forma part del denominat Bloc de la
Constitucionalitat. Des d’aquest punt d’actuació, el Decret Llei 8/2020, i ara
la  Llei  2/2020,  a  la  seva  disposició  addicional  cinquena,  contravé  la
normativa estatal bàsica i, per aquest fet, és inconstitucional.
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De  cap  manera,  un  Decret  llei  autonòmic  pot  anar  en  contra  del  que
assenyala la legislació Estatal  Bàsica i  menys en el marc en el què s’ha
publicat, pensa exclusivament, per a pal·liar la crisi de la COVID-19.

A més, i amb una flagrant infracció de la Llei, exonera i allibera l’IBANAT,
organisme  públic  dependent  de  la  Conselleria  de  Medi  Ambient,  i  que,
bàsicament,  té  la  figura  d’Empresa  Pública.  Cap  altre  sector  de
l’Administració, té les competències de les Entitats Locals sobre les llicències
d’activitat  i  les llicències urbanístiques, per tant,  evidentment un greuge
comparatiu amb la resta d’administrats de la Comunitat.

Per aquest fet existeix un clar conflicte en defensa de l’Autonomia Local
prevista  als  articles  75  bis  i  següents  de  la  Llei  Orgànica  2/79,  de  3
d’octubre del Tribunal Constitucional.

Per  tot  l’exposat  el  batle  posa  de  manifest  als  reunits  que  aquest
Ajuntament  de  Felanitx  està  legitimat  per  interposar  el  conflicte  de
competències; que l’acord haurà de ser adoptat per majoria absoluta del
Ple, sol·licitant dins el termini de tres  mesos dictamen al Consell Consultiu
i,  una  vegada  rebut  el  dictamen  i,  dins  el  mes  següent,  interposar  el
corresponent recurs davant el Tribunal Constitucional.

També  exposa  que  per  aquest  fet,  a  la  nostra  comunitat,  ja  hi  ha
precedents, com la sentència del Tribunal Constitucional 132/2012 de 19 de
juny,  que va declarar  inconstitucional  l’article  8.2  de  la  Llei  de  consells
insulars  perquè  lesionava  les  competències  dels  municipis  previstes  a
l’article 25 de la Llei de bases de Règim Local.

Vist tot l’exposat, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del
següent acord:

Primer. Oposar-se al contingut de la disposició addicional cinquena,
en aquest cas ja, de la Llei 2/2020 per entendre que lesiona competències
municipals.

Segon. Remetre certificació de l’acord que s’adopti  a  la Federació
d’Entitats Locals de les Illes Balears perquè se sol·liciti dictamen al Consell
Consultiu.

Tercer.  Si  s’escau,  interposar  el  pertinent  recurs
d’inconstitucionalitat.»

4.2.2 Debat

La Sra. Catalina Soler explica que la urgència ve donada pel termini per
poder sol·licitar l’informe al Consell  Consultiu i  la FELIB necessita que hi
hagi una majoria d’ajuntaments que els remetin l’acord de Ple on sol·licitin
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que la FELIB deman el dictamen al Consell Consultiu.

La Sra. Caterina Ramon manifesta que el seu grup està totalment d’acord
amb aquesta moció, perquè també consideren que vulnera les competències
municipals i anuncia que hi votaran a favor.

El Sr. Miquel Lluís Mestre diu que d’aquesta moció no li  queda clar si el
Consell  Consultiu  té  competències  per  avaluar  la  constitucionalitat  o  no
d’una norma amb rang de llei.

El Sr. Francisco Duarte explica que al seu grup li passa un poc com al Bloc.
No ha tengut temps d’estudiar la moció. A més, malgrat que la Sra. Soler
ha dit que a la Comissió Informativa es va tractar aquest tema, no s’hi va
tractar. Acaben de rebre-la i necessiten estudiar-la.

La  Sra.  Soler  es  dirigeix  al  Sr.  Duarte  i  li  diu  que  qualsevol  moció  la
urgència de la qual s’ha de votar, arriba al Ple en el moment d’haver de
votar  la  urgència.  Afirma que aquesta  no és  la  primera que,  a aquesta
legislatura  en  concret,  es  du  d’urgència.  Evidentment,  entén  que  l’han
d’estudiar.  Diu  al  Sr.  Mestre  que  el  pas  previ  per  interposar  un  recurs
davant el Tribunal Constitucional, és que el Consell Consultiu pugui fer un
dictamen, i després, dins el mes següent d’haver fet el dictamen, interposar
el corresponent recurs davant el Tribunal Constitucional. Torna repetir que
no  tendrien  tanta  pressa  si  no  fos  perquè  acaba  el  termini  per  poder
demanar el dictamen al Consell Consultiu. Explica que no és que vulguin
posar traves a res. De fet, ningú mai a aquest Ajuntament no ha posat
traves a una altra Administració quan ha demanat una llicència, sinó que,
probablement,  passin  davant tota la  resta i  es fan les bonificacions que
s’hagin  de  fer.  Però,  per  exemple,  si  ara  l’IBANAT  vol  fer  una  àrea
recreativa  dins  Sant  Salvador,  ni  tan  sols  té  per  què  notificar-ho  a
l’Ajuntament. Entenen que el feedback entre les administracions és molt
important.

4.2.3 Votació de la urgència

Se sotmet a votació la urgència de la moció, i s’aprova per majoria d’11
vots a favor  (6 del  Partit  Popular,  2 del  Pi-Proposta  per les Illes,  1 del
regidor no adscrit, 1 d’Unides Podem i 1 de Vox) i 6 vots en contra (3 del
Partit Socialista de les Illes Balears i 3 del Bloc per Felanitx-APIB).

4.2.4 Votació de la moció

Després de la preceptiva declaració d’urgència, se sotmet a votació el fons
de la moció, i s’obtenen 11 vots a favor (6 del Partit Popular, 2 del PI-
Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit, 1 d’Unides Podem i 1 del
regidor del Bloc per Felanitx, Sr. Pau Massutí), 1 abstenció (de Vox) i 5 vots
en contra (3 del Partit Socialista de les Illes Balears i 2 dels regidors del
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Bloc per Felanitx-APIB, Srs. Miquel Lluís Mestre i Maria Mesquida).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

Primer. Oposar-se al contingut de la disposició addicional cinquena,
en aquest cas ja, de la Llei 2/2020 per entendre que lesiona competències
municipals.

Segon. Remetre certificació de l’acord que s’adopti  a  la Federació
d’Entitats Locals de les Illes Balears perquè se sol·liciti dictamen al Consell
Consultiu.

Tercer.  Si  s’escau,  interposar  el  pertinent  recurs
d’inconstitucionalitat.»

4.3.1. Moció del Bloc per Felanitx-APIB, Partit Popular, PSIB-PSOE,
Pi-Proposta per les Illes, Unides Podem i el regidor no adscrit per a
l’adhesió del municipi de Felanitx a la commemoració dels 500 anys
de les Germanies

Acte seguit, es veu la següent moció, presentada per Miquel Lluís Mestre,
regidor  portaveu  del  Bloc  per  Felanitx-APIB,  Catalina  Soler,  regidora
portaveu del Partit Popular, Francisco Duarte, regidor portaveu del PSIB-
PSOE, Melania Mesquida, regidora portaveu del Pi-Proposta per les Illes,
Caterina Ramon, regidora portaveu d’Unides Podem i Joan Aznar, regidor no
adscrit a l’Ajuntament de Felanitx, per a l’adhesió del municipi de Felanitx a
la commemoració dels 500 anys de les Germanies:

«El  proper  dia 7  de febrer  del  2021,  farà  500 anys de la  Germania  de
Mallorca, una revolta popular, justa i noble contra els abusos, la corrupció i
l’espoliació  que  empobria  la  població,  principalment  la  pagesia  i  els
menestrals, i l’endinsava a la misèria. 

Atesa la transcendència de l’episodi històric, s’ha constituït una Comissió
Cívica anomenada  Germania 500, orientada a la  commemoració del  mig
mil·lenni a tota l’illa de Mallorca sota el lema «500 anys de germanies, 500
anys de lluites compartides». Aquesta comissió està formada per diverses
entitats,  com  l’Obra  Cultural  Balear,  la  Fundació  Darder  Mascaró,
l’Assemblea Sobiranista de Mallorca i compta amb el suport de l'Ajuntament
de Palma i el Departament de Cultura, Patrimoni i Política Lingüística del
Consell de Mallorca. 

Germania 500 s’ha adreçat als municipis mallorquins per instar l’adhesió a
aquesta efemèride i a promoure actes en els territoris de la seva jurisdicció,
per tal d’enaltir-ne el record i rescabalar la desmemoria. 

Felanitx  va  tenir  un  protagonisme  destacat  per  distintes  raons,  però
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segurament  la  més  significativa,  és  l’origen  felanitxer  de  Joanot  Colom.
L'octubre de 1522, s'enfrontà a Son Fornari (sa Pobla) a les tropes reials,
que havien  desembarcat  a  Alcúdia.  Es  refugià  a  Palma,  juntament  amb
molts de forans, on resistiren el setge de l'exèrcit reial fins el 7 de març de
1523, que capitularen. Fou empresonat, degollat i esquarterat. El seu cap,
romangué penjat dins d’una llanterna de ferro a la Porta Pintada fins a l’any
1822, gairebé 300 anys.

A  més,  cal  destacar  altres  episodis  concrets  que  també  marquen,  com
l’assetjament  del  Castell  de  Santueri.  Aquestes  circumstàncies
possiblement mereixin ser objecte de commemoracions especials per part
de l’Ajuntament i la ciutadania felanitxera.
 
A continuació, es transcriu el Manifest que Germania 500 ha elaborat per a
la  commemoració  del  mig  mil·lenni  de  l’episodi  històric  que  suposà  la
revolta dels agermanats a Mallorca:

«El 7 de febrer del proper any 2021 es compliran cinc-cents anys d’un dels
episodis més rellevants en la història de Mallorca: la Germania, aixecament
que s’inicia el 7 de febrer de 1521 i acabà el 7 de març de 1523.

Ha  de  quedar  palès  que  les  motivacions  que  provocaren  l’esclat  de
l’aixecament agermanat són múltiples i provenen de segles anteriors, a les
quals no se’ls havia posat remei. De fet, part de la casuística de l’esclat
agermanat prové de la revolta de 1391 i de l’aixecament forà de 1450.

Entre  els  principals  objectius  dels  alçats  trobem  els  de  posar  fre  a  la
corrupció  duta  a  terme  per  part  de  les  oligarquies  ciutadanes;  una
redistribució justa dels imposts i gaudir de llibertats polítiques i socials per
als estaments més humils de la societat illenca. A més a més, la revolta
contra l’espoli  fiscal,  tenia importants continguts socials,  fins a arribar a
proclamar que «cap captiu de la terra no podia ser esclau».

El  1521  els  sectors  més  clarividents  de  la  societat  havien  arribat  al
convenciment  que  el  Regne  de  Mallorca  mai  seria  lliure  si  no  eren  els
mateixos afectats els que transformessin les estructures del poder que els
mantenia en la captivitat més abjecta. Una de les primeres accions dutes a
terme  pels  agermanats  va  ser  la  de  crear  un  òrgan  nou  anomenat  la
Tretzena - a imitació de la Valenciana Junta dels Tretze - constituïda per
l’Instador del bé comú, Joan Crespí i dotze tretzeners, representant la ciutat
i la part forana. Pel que fa a les mesures dutes a terme, tant Joan Crespí
com Joanot Colom engegaren una sèrie de reformes polítiques per dur a
terme una progressiva reducció del deute a través de la “Santa Quitació”,
l’elaboració  d’un  cadastre  per  tal  que  tothom contribuís  d’acord  amb la
vàlua dels béns posseïts i, també, la supressió de certs drets personals que
afectaven, molt directament, l’estament popular.
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L’oposició granítica dels sectors més allerats, conscients que tals reformes
podien perjudicar la seva privilegiada situació, juntament amb l’oposició de
l’emperador a escoltar els seus súbdits no deixà altra opció als revoltats a la
rendició, o la lluita fins al final. Al llarg dels 25 mesos que durà la germania
mallorquina es produïren desafeccions del  bàndol agermanat, però molts
altres moriren en batalla, com les de Son Fornari i Rafal Garcés. En poc
temps, l’avanç de les tropes reials per l’illa va ser imparable i l’últim reducte
agermanat, Ciutat, va ésser ocupada el 7 de març de 1523 d’acord a unes
capitulacions que no serien respectades.

La repressió, en aquest cas, no s’inicià un cop cau la ciutat, sinó que s’havia
iniciat  ja  l’octubre i  novembre passat.  A més de les sentències  a mort,
també es confiscaren centenars de béns i s’imposaren multes econòmiques.
Entre  els  nombrosos  executats,  destaca  el  líder  de  l’aixecament,  el
felanitxer Joanot Colom, el qual fou executat, esquarterat i el seu cap va
estar 299 anys dins una gàbia penjada a la plaça de la Porta Pintada. Com a
resultat de tot plegat, ens trobem que la població minvà i s’empobrí, fins a
tal  punt  que,  només  30  anys  després,  començà  a  recuperar-se.  Es  va
pretendre eliminar, per sempre, qualsevol record de vindicació col·lectiva
dels mallorquins.

Emperò, no pogueren acabar amb la flama de la revolta. La Mallorca que
avui  es  rebel·la  contra  la  injustícia  social,  que  reivindica  el  dret  a  la
sobirania política, que renega del patriarcat, que abandera la defensa del
territori i la llengua i la cultura catalanes, que lluita contra el canvi climàtic,
que  aspira  a  una  societat  cohesionada  i  solidària,  és  hereva  dels
agermanats.

Avui és d’estricta justícia rememorar la Germania, no solament pel coratge
que tingueren els nostres avantpassats en enfrontar-se a una administració
pública corrupta i combatre una societat injusta, parcial i opressora, sinó
perquè  els  valors  que  empararen  aquesta  lluita  són  ben  vigents:
democratitzar les estructures governamentals per tal que tots els ciutadans
gaudeixin dels mateixos drets i oportunitats.

Cal, per tant, honorar la seva obra i atorgar-los la justícia que en el seu
moment  els  fou  negada  i  que  ha  estat  ignorada  per  la  historiografia
conservadora i tradicionalista. El discurs dels vencedors ha estat el que ha
prevalgut dins «determinats cercles oficials», predisposats a criminalitzar
les  accions  dels  agermanats,  segurament  perquè,  abans  i  ara,  els  seus
principis i actituds fan nosa a determinades ideologies.

Servar i difondre la memòria col·lectiva, tan popular com institucional, dels
moviments  socials  que  han  perseguit  un  futur  millor  per  al  poble  de
Mallorca, és una deure per a tota persona que es vulgui comprometre amb
la  democràcia  i  amb  el  benestar  d’aquesta  terra.  Així  doncs,  serveixi
aquesta commemoració per a reivindicar també les lluites compartides que
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durant anys han combatut en diferents àmbits per fer-nos avançar com a
poble.

Benvinguda és l’hora en què dones i homes compromesos en la recuperació
de la nostra memòria històrica i en la defensa de valors com la llibertat,
igualtat, la sobirania i la justícia social, hem decidit retre homenatge als que
fa 500 anys en foren precursors: «Els agermanats» i com ells cridaren: Pac
qui deu! Mori el mal Govern!

I en conseqüència: convidam tota la ciutadania i les Institucions de Mallorca
a afegir-se a aquesta crida i  a compartir  tots els esdeveniments que es
faran durant aquest proper 2021 en memòria dels nostres avantpassats.»

Per tot això, el  Bloc per Felanitx,  el  Partit  Popular,  el PSIB-PSOE, el Pi-
Proposta per les Illes, Unides-Podem i el regidor no adscrit, proposen al Ple
de l'Ajuntament de Felanitx que s'aprovi el següent 

A C O R D

1. L’Ajuntament de Felanitx s’adhereix a la commemoració dels 500 anys de
la Germania (1521-2021).

2.  S’iniciarà  la  tramitació  per  nomenar  Joanot  Colom  Fill  Il·lustre  de
Felanitx.

3. Instal·lar en un lloc preeminent de Felanitx la magnífica figura de Joanot
Colom, de l’escultor Jaume Mir.

4. Adquirir el compromís de dedicar un carrer o una plaça a «la Germania
de Mallorca», quan se n’obri un de nou.

5.  Promoure  conferències,  presentacions  de  llibres  i  taules  rodones  a
l’entorn  de  la  Germania  de  Mallorca,  amb especial  esment  als  aspectes
relacionats amb la història del municipi.

6. Convidar i  motivar les escoles de secundària i  instituts del municipi a
participar i a incloure activitats a l’entorn de la commemoració.

7. Des de la regidoria de Cultura de l’Ajuntament, fomentar la creativitat a
l’entorn  de  la  Germania,  animant  a  exposicions,  concerts,  gloses  o
representacions teatrals.

8.  Dia  7  de  febrer  de  2021,  diumenge,  es  promourà  que  una  persona
rellevant del poble faci la lectura pública del Manifest que s’ha elaborat.

9. Procurar que tots els actes a l’entorn de la Germania portin el segell de la
commemoració»
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4.3.2 Debat

El Sr. Miquel Lluís Mestre explica que, quant a les Germanies, Felanitx no és
un municipi com qualsevol altre, sinó que hi té especial protagonisme, tant
per l’origen felanitxer de Joanot Colom, com per altres fets com el setge al
castell de Santueri. És per això que, quan varen proposar aquesta moció,
des del Bloc per Felanitx varen voler aconseguir el màxim suport municipal
a aquests acords i volen agrair als partits municipals i al regidor no adscrit
la seva adhesió per dignificar aquest fragment de la Història. S’ha de tenir
en compte que cap govern municipal de Felanitx, inclòs el del Bloc, no ha
fet res mai en aquest sentit. Per tant, troba que aquesta és una fita prou
important que no podien deixar escapar.

La Sra. Maria Vidal explica que el seu grup no s’ha adherit a aquesta moció,
tant en format moció, com en declaració institucional. Vol deixar molt clar
que Vox, en cap moment no està en contra de la història de les Germanies,
ni  d’en Joanot Colom. Estan d’acord amb els acords, que són totalment
lògics. És una història que ens toca molt de prop. En definitiva, no tenen
cap problema amb el contingut de la història, al contrari. El problema està
en el contingut de la moció. Ja no només han fet una referència dubtosa, o
evadint  informacions,  densa amb el  que és realment  la  història,  la  qual
assegura que ha llegit. Però ha estat incapaç de trobar cap lloc on parli de
canvi climàtic o del català. Diu que el Sr. Mestre ha explicat molt bé el
contingut  de  la  moció  i  tampoc  en  cap moment no ha  fet  referència  a
aquests conceptes que, repeteix, no ha trobat a cap document històric de fa
500 anys que parli de les Germanies o d’en Joanot Colom. Afirma que, Vox
està  totalment  d’acord  que  dia  7  de  febrer  es  faci  una  declaració
institucional  sobre  aquest  tema,  perquè  consideren  que  és  una  història
important  per  al  municipi  de  Felanitx  i  s’ha  de  fer  extensa  a  tots  els
municipis de Balears que hagin pogut estar pròxims a aquesta història, fins i
tot de la Península, si tant volen. Però han considerat que és de vergonya
que introdueixin uns colors polítics i unes tendències claus de catalanització
i de conceptes, com el canvi climàtic, que no és que no sigui important,
però  no  tenen  res  a  veure  amb  una  moció  d’en  Joanot  Colom  i  les
Germanies. Per aquest motiu, avança que el seu vot serà en contra de la
moció, i reitera que en cap moment és perquè llevin importància a aquesta
història o considerin que no és important o que no s’ha de donar a conèixer,
però el contingut de la moció no és exactament la història tal  i  com va
passar.

Intervé la Sra. Melania Mesquida i diu que el Pi s’ha adherit a aquesta moció
per diversos motius, no pel fet de ser catalanistes, com els han anomenat.
Les Germanies són un dels esdeveniments més importants de reivindicació
de drets socials de la nostra història com a poble de Mallorca. La derrota
agermanada va suposar una total decadència del regne de Mallorca en els
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segles  posteriors,  fins  a  la  seva dissolució.  Per  altra  part,  els  principals
causants del descontent varen ser el deute públic i la càrrega fiscal abusiva.
Això permet fer una analogia avui en dia per defensar un sistema fiscal que
mai no sigui inquisitiu, per poder assegurar el poder adquisitiu de la classe
mitjana,  el  capital  a  l’economia  productiva  de  Balears  i  clau  en  el
sosteniment  de  l’estat  de  benestar.  En  tercer  lloc,  per  homenatjar  els
agermanats. El subjecte actiu de la revolta estava format per les classes
generadores de riquesa. De fet,  els  hereus dels  sectors agermanats són
aquells als que el Pi sempre ha defensat, petits productors i comerciants
locals. 

Segueix la Sra. Mesquida i explica que consideren imprescindible que les
institucions  commemorin  i  donin  a  conèixer  aquells  fets  que han  deixat
petjada en la nostra societat, per la transcendència dels esdeveniments . A
més, les pròpies institucions i els representants polítics tenen el deure de
reconèixer  i  homenatjar  els  agermanats,  per  la  posterior  repressió  que
varen sofrir, que no va tenir  punt de comparació ni amb les comunitats
castellanes, ni amb les germanies valencianes, que es corresponen amb el
mateix moment històric. S’hi adhereixen també perquè, malgrat la distància
històrica i els canvis socials esdevinguts, s’ha de recordar que la corrupció
dels governants sempre és reprovable, impedeix el lliure desenvolupament
dels  ciutadans i  la  correcta organització  de l’economia,...  i  empobreix el
conjunt de la societat. L’esperit de les Germanies va ser la lluita contra la
corrupció dels sectors governants i  les elits aristocràtiques. De fet, és la
pròpia corrupció la responsable de la ruptura de la pau social de l’època.

La Sra. Mesquida conclou que, sense cap dubte, és necessari nomenar en
Joanot  Colom  Fill  Il·lustre  de  Felanitx,  no  només  perquè  va  néixer  a
Felanitx,  sinó  perquè  ja  és  hora  que  el  poble  de  Felanitx  reconegui  en
Joanot Colom com un heroi que va lluitar fins a la mort, una mort atroç, en
defensa de les llibertats.  En darrer lloc,  insten totes les institucions que
promoguin i difonguin entre tota la població el fet històric de les Germanies,
sempre  des  d’un  punt  de  vista  cultural  i  històric,  fent  que hi  participin
historiadors  i  estudiosos  en  la  matèria.  Al  mateix  temps,  critiquen que,
d’alguna manera, es vulgui polititzar i fer partidista una commemoració que
ha de ser de tot el poble de Mallorca. Diu que no estan molt d’acord que un
dels promotors sigui la fundació Darder Mascaró i que, a més, des de Vox
s’intenti  demonitzar,  d’alguna  manera,  les  persones  que  intenten
commemorar aquest fet.

Seguidament,  el  batle  cedeix la  paraula al  Sr.  Francisco Duarte,  el  qual
explica que els socialistes s’hi varen adherir des del primer moment. Diu
que són aquí per unes sigles polítiques, però aquest reconeixement és un
deute que, com a representants públics que són de l’Ajuntament de Felanitx
i com a poble de Felanitx, els pertoca a tots reconèixer el que ha estat tapat
durant  moltíssims  d’anys.  Aquesta  moció,  entre  altres  coses,  proposa
atorgar el títol de Fill Il·lustre el Sr. Joanot Colom, títol que ja va ser atorgat
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en el seu moment històric, i així ho va constatar un historiador local, però
que va ser retirat. Per tant, és necessari recuperar-ho, així com recuperar
algun lloc del municipi que dugui el seu nom, com ha fet Palma. Afirma que
és un deute comú. Recorda que fa dos anys el fill de l’escultor Jaume Mir va
fer entrega a l’Ajuntament de Felanitx d’una escultura de la Balanguera, i en
aquell moment ja es va parlar que l’escultura de Joanot Colom, un bronze
que és a Palma, també pogués esser a Felanitx. Així com es va fer el 2018
de reconèixer la figura de Pere Oliver i Domenge, que va ser una iniciativa
popular i es va posar una placa a la plaça Pax, també es va començar a
iniciar la idea que el 2021 es reconegués també la figura d’en Joanot Colom,
com a deute històric del poble de Felanitx.  Per tant, totes les propostes
d’aquesta  moció compleixen la  idea primordial  que,  com a exregidor  de
Cultura, havia iniciat amb els col·lectius que hi estaven interessats i el seu
grup segueix amb la mateixa intenció que la figura d’en Joanot Colom sigui
reconeguda, desvincular-la totalment de partits polítics i reconèixer que va
ser un felanitxer la història del qual ha estat tapada per diversos motius,
llevant-li el títol de Fill Predilecte de Felanitx i destruint el seu retrat, que
estava penjat a la Sala.

A continuació intervé la Sra. Catalina Soler i demana a la Sra. Vidal que li
expliqui, punt per punt d’aquesta moció, amb que no està d’acord, si està
d’acord en reconèixer el fet i l’efemèride del que són les Germanies. Diu que
no sap si la Sra. Vidal sap què és una declaració institucional. Quan es va
passar la proposta de declaració institucional, hi va haver coses que es va
demanar que hi hagués consens, o que es millorassin, o que es retirassin.
Però, a dia d’avui, la Sra. Vidal encara no ha passat cap proposta que es
retiri res d’aquesta moció. S’ha dedicat, una vegada més, a fer vídeos. Per a
la  Sra.  Vidal,  que  és  de  Vox,  el  PP  pacta  amb  partits  pancatalanistes,
segons  diu.  Però  resulta  que  per  a  aquests  partits  que  la  Sra.  Vidal
anomena pancatalanistes, el PP està a la dreta. Per tant, això vol dir que el
PP està on li pertoca, centrat. Afirma que el PP no entrarà en debats estèrils
de política.  Per  damunt de tot  i  de qualsevol  sigla  política,  sempre han
tengut clar que representen Felanitx i  entenen que la figura d’en Joanot
Colom com a felanitxer, s’ha de saber reconèixer, i que si no són conscients
del què va ser del passat, la Història, corren el perill de repetir-la i no creu
que, en aquests moments, sigui el que cap dels presents vol. La figura de
Joanot  Colom  a  les  Germanies  ha  tengut  una  transcendència
importantíssima dins la història de Mallorca i que, a més fos felanitxer, creu
que és un fet del qual tots s’han de sentir orgullosos i han de reconèixer. Li
sap greu que el propi Vox s’hagi desmarcat. A un paràgraf diu que hi ha una
comissió formada per l’Obra Cultural Balear, la Fundació Darder Mascaró,
l’Assemblea Sobiranista de Mallorca, etc, però no és amb aquests que ha
negociat. Amb qui ha negociat el PP de Felanitx és amb el Sr. Mestre, la
Sra. Mesquida i el Sr. Massutí i han anteposat el sentiment felanitxer i el
que  ha  representat  Joanot  Colom per  a  Felanitx  i  les  Germanies  per  a
Mallorca i dins la Història, a interessos polítics. Per tant, si la Sra. Vidal ara
li  dóna  una  explicació  i  li  diu  que  aquesta  frase  parla  de  política
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pancatalanista, potser ho entengui i el PP encara pugui tornar enrere. Però,
afirma, l’ha llegida moltes vegades des que la Sra. Mesquida li va proposar,
i n’han parlat dia sí i dia no, i ella ha estat el nexe d’unió entre l’equip de
govern i els membres de l’oposició. Recorda a la Sra. Vidal que la setmana
passada li va demanar quina era la proposta de Vox per millorar aquesta
moció, i la resposta va ser «cap». Li demana quina és la seva proposta, què
pretén fer per millorar aquesta moció. Diu que hauria estat millor dur una
declaració  institucional  com  a  felanitxers  que  se  senten  tots,  perquè,
independentment de les  sigles polítiques,  representen tot  el  municipi  de
Felanitx.  Ni  ella,  ni  el  seu equip no veuen a aquesta moció res que els
impedeixi no poder-la aprovar amb la resta de partits polítics. Li agradaria
que la Sra. Vidal li posàs un poc de llum.

Intervé seguidament el Sr. Juan Aznar, i diu que té poc més a afegir al que
han dit els que ja han intervengut. Creu que aquest reconeixement és un
deute que tenen com a municipi,  tant amb les Germanies, com amb en
Joanot Colom pel fet de ser felanitxer, que va ser un personatge que va
lluitar contra les injustícies, tant socials com econòmiques que en aquell
moment hi havia. Per tant, s’adherirà a la moció.

A continuació, la Sra. Vidal respon a la Sra. Mesquida i li diu que, en cap
moment, Vox ha volgut polititzar la moció, de cap manera. Al contrari, es
queixen perquè aquesta moció ha estat polititzada. I li diu que,ara, quan
contesti a la Sra. Soler, entendrà perquè considera que se li ha donat un
color que no correspon a la història de Joanot Colom i les Germanies fa 500
anys.

Segueix la Sra. Vidal, i es dirigeix a la Sra. Soler i li diu que, quant al tema
de la declaració institucional, efectivament es va valorar que, pel format,
seria considerada com a una moció.  És cert  que la  Sra.  Mesquida li  va
enviar,  la  va rebre i  la  va estudiar.  S’ha basat en el  que varen dir,  no
recorda que ningú li hagi demanat que digués el que troba. Es pot equivocar
i ho poden revisar. Diu que veu que el tema del vídeo molesta molt la Sra.
Soler, però si n’ha de fer una dotzena per setmana, els farà, malgrat que no
té tant de temps com la Sra. Soler. Quant a representar Felanitx i aquesta
insistència de la Sra. Soler que Vox està en contra de la Història i que no
pensa en els felanitxers, que pensa que Joanot Colom no és important, per
tot el que significa el tema de les Germanies, al principi ja ha dit que no hi
ha cap problema i Vox està d’acord que la història de Joanot Colom sigui
coneguda per tots. No té cap problema amb els acords. El que no pot ser és
que la Sra. Soler, que és del centre, de dretes, d’esquerres, depèn del dia, a
un dels paràgrafs de la moció posi «Emperò, no pogueren acabar amb la
flama de la  revolta.  La Mallorca que avui  es rebel·la  contra la  injustícia
social,  que  reivindica  el  dret  a  la  sobirania  política,  que  renega  del
patriarcat,  que abandera la  defensa del  territori  i  la  llengua i  la  cultura
catalanes,  que lluita  contra  el  canvi  climàtic,  que  aspira  a  una societat
cohesionada  i  solidària,  és  hereva  dels  agermanats.»  Afirma  que  ells
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mateixos han introduït el català a aquesta moció, així com el canvi climàtic,
i creu que fa 500 anys no preocupava tant com preocupa a segons quins
partits  polítics  en  aquests  moments.  Per  tant,  el  problema  no  són  els
acords, sinó que hi han volgut introduir contingut que no és rellevant i no té
res a veure amb la moció. La Sra. Vidal conclou dient que, per acabar, Vox
està totalment d’acod que dia 7 de febrer hi hagi una declaració institucional
en el municipi de Felanitx, perquè consideren que hi ha de ser, perquè és
un dia important i rellevant per a tots els felanitxers. El problema és que el
fet que hagin introduït el català no representa tots els ciutadans de Felanitx.
Per aquest motiu, Vox hi ha votat i hi votarà en contra. Si consideren que és
important per a l’equip de govern que Vox estigui  d’acord amb aquesta
moció, que la deixin damunt la taula, preparin la declaració institucional per
a dia 7 de febrer i la facin com Déu mana.

La Sra. Soler torna a dir que no sap què entén la Sra. Vidal per fer una
declaració institucional i una moció conjunta. Explica que el que el seu grup
va demanar, per exemple, el tema de canviar nom de places ja consolidats,
li varen acceptar, no hi va haver cap problema. Afirma que no li fan gens
d’urticària aquests temes que n’hi fan tanta a la Sra. Vidal. Diu que si la
Sra. Vidal està d’acord amb els acords, però hi vota en contra o s’absté, poc
sentit  té  tot  el  que  explica.  Assegura  que  el  Partit  Popular  no  té  cap
problema en votar  a  favor  d’aquesta  moció.  Creuen que s’ha de fer  un
reconeixement  al  que  és  la  figura  den  Joanot  Colom,  que  va  nèixer  a
Felanitx, el que han estat les Germanies a Mallorca i, per tant, no voler
admetre el que va succeir en el passat, és no admetre que pot succeir en el
futur. Si la Sra. Vidal es troba bé amb el seu posicionament, endavant, ella
sabrà quina és la política que ha de fer i què és el que li convé més com a
partit polític. El PP entén perfectament que aquesta moció es pot aprovar i
per  joc  democràtic  i,  sobretot,  per  demostrar  democràcia,  els  hauria
agradat més que s’hi haguessin sumat tots els partits polítics. Diu que la
Sra. Vidal s’ha estimat més fer vídeos ,i per ella en pot fer un cada dia, i
assegura a la Sra. Vidal que ella, la Sra. Soler, té temps per a tot. Que Vox
acusi  el  PP  de pancatalanista  i  digui  que el  Pi  és  un  partit  nacionalista
radical,  no  sap  si  li  fa  gràcia  o  pena,  però  la  Sra.  Vidal  ha  de  seguir
endavant.  El  PP,  amb aquesta  moció,  només  pretén  reforçar,  remarcar,
estudiar  el  que varen  suposar  les  Germanies  a Mallorca  i  la  figura  del
felanitxer Joanot Colom.

Seguidament,  el  batle  manifesta  que  ha  tengut  bastant  de  temps  per
reflexionar aquesta moció, que comença així: «Una revolta popular justa i
noble contra els abusos, la corrupció i l’espoliació que empobria la població,
principalment la pagesia i els menestrals, i l’endinsava a la misèria.» Diu
que el detall del sentit que cada partit dels que representen aquesta moció,
li pugui donar, és el joc de la pròpia política, creu que és la palla petita del
que  realment  va  passar  fa  500  anys.  És  curiós  que  s’anomenassin
Germanies i  que  no  s’usàs  un  altre  nom  polític,  quan  es  tractava  de
defensar ca seva. No sap si la Sra. Vidal votarà a favor o en contra, suposa
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que  en  contra,  malgrat  que  digui  que  està  a  favor  dels  acords.  Està
convençut que, si anassin a cercar la realitat, que no la sabran, de cada
casa de les que fa 500 anys varen dir que els era igual que els matassin per
defensar  ca  seva,  n’hi  havia  de  dretes,  d’esquerres  i  dels  que  tenien
inquietuds  semblants  a  la  del  canvi  climàtic,  encara  que  en  aquells
moments no n’hi havia. El que volen commemorar és això, és el fet que
aquella gent digués «s’ha acabat, o ens posam al cap davant, o ens matarà
la fam». Dels cinc grups que hi estan d’acord i que hi votaran a favor, cada
un té el seu matís. Si vol, que la Sra. Vidal cerqui de quins eren a cada casa
de cada poble de Mallorca, a veure si tots eren dels mateixos.

4.3.3 Votació de la urgència de la moció

Seguidament, se sotmet a votació la urgència de la moció, i és aprovada
per unanimitat.

4.3.4 Votació del fons de la moció

Sotmès a votació el fons de la moció, s’obtenen 16 vots a favor (6 del Partit
Popular, 3 del Partit Socialista de els Illes Balears, 3 del Bloc per Felanitx, 2
del Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1
vot en contra (de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

1. L’Ajuntament de Felanitx s’adhereix a la commemoració dels 500 anys de
la Germania (1521-2021).

2.  S’iniciarà  la  tramitació  per  nomenar  Joanot  Colom  Fill  Il·lustre  de
Felanitx.

3. Instal·lar en un lloc preeminent de Felanitx la magnífica figura de Joanot
Colom, de l’escultor Jaume Mir.

4. Adquirir el compromís de dedicar un carrer o una plaça a «la Germania
de Mallorca», quan se n’obri un de nou.

5.  Promoure  conferències,  presentacions  de  llibres  i  taules  rodones  a
l’entorn  de  la  Germania  de  Mallorca,  amb especial  esment  als  aspectes
relacionats amb la història del municipi.

6. Convidar i  motivar les escoles de secundària i  instituts del municipi a
participar i a incloure activitats a l’entorn de la commemoració.

7. Des de la regidoria de Cultura de l’Ajuntament, fomentar la creativitat a
l’entorn  de  la  Germania,  animant  a  exposicions,  concerts,  gloses  o
representacions teatrals.
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8.  Dia  7  de  febrer  de  2021,  diumenge,  es  promourà  que  una  persona
rellevant del poble faci la lectura pública del Manifest que s’ha elaborat.

9. Procurar que tots els actes a l’entorn de la Germania portin el segell de la
commemoració.

5.  DONAR  COMPTE  DE  L’INFORME  D’INTERVENCIÓ  DE  RESUM
ANUAL DELS RESULTATS DEL CONTROL INTERN DE L’EXERCICI 2020

Es dóna compte de l’informe d’Intervenció de resum anual dels resultats del
control intern de l’exercici 2020 i els presents en queden assabentats.

6.  DONAR COMPTE DEL  DECRET DE BATLIA 2021-0020,  PEL QUE
S’APROVA  EL  PLA  D’ACCIÓ  DEL  CONTROL  FINANCER  2020
(EXPEDIENT 2786/2019)

Es dóna compte del decret de Batlia 2021-0020, pel que s’aprova el Pla
d’Acció del Control Financer 2020, expedient 2786/2019 i els presents en
queden assabentats.

7. DONAR COMPTE DEL PLA ANUAL DE CONTROL FINANCER 2021
(EXP. 2869/2020)

Es  dóna  compte  del  Pla  Anual  de  Control  Financer  2021,  expedient
2869/2020 i els presents en queden assabentats.

8.  DONAR  COMPTE  DE  LES  RESOLUCIONS  ADOPTADES  PER  LA
BATLIA

Es dóna compte de les resolucions adoptades per la Batlia, que van des de
la núm. 2020-1111 fins a la 2020-1164, i des de la 2021-0001 fins a la
2021-0016, i els presents en queden assabentats.

9.1 PRECS I PREGUNTES

Donar compte de l’estat de l’àrea de Serveis Socials 

El  batle  explica  que  dins  el  punt  de  precs  i  preguntes,  en  primer  lloc
intervendrà la Sra. Soler,  atès que a la  darrera reunió del  Pla Reactiva,
varen quedar que donarien compte de l’estat de l’àrea de Serveis Socials, a
petició de la Sra. Ramon.

La Sra. Soler comença la seva intervenció explicant que l’àrea de Serveis
Socials es divideix en cinc departaments:

1. Informació i orientació a la ciutadania
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Durant 2020, davant l’allau de canvis sorgits arran de la pandèmia Covid19,
les dues auxiliars informadores han realitzat una feina intensa de recerca
d’informació, organització i trasllat d’aquesta a altres professionals del seu
propi departament.

Durant el confinament aquest departament va fer feina mitjançant cridades
telefòniques, missatges whatsapp i correus electrònics per assessorament i
tramitacions.

2. Servei d’ajuda a domicili

Durant el confinament es va seguir prestant suport a les persones ateses,
però via telefònica diària. Només es feia de forma presencial en situacions
d’emergència  o d’urgència.  A poc a poc es recuperà l’atenció  presencial
prenent totes les mesures pertinents. 

L’Ajuntament ha cobert en aquest departament les despeses de compra de
tot el material de protecció necessari per evitar contagis de la Covid.

Aquest Nadal varen decidir que totes les treballadores familiars, abans de
tornar-se reincorporar a la feina després de les vacances de Nadal, es farien
les proves pertinents per determinar si tenien la Covid. Per tant, totes s’han
fet aquestes proves, pagades per l’Ajuntament, uns dies abans de començar
a fer feina.

Durant el confinament es varen contractar 3 auxiliars d’ajuda a domicili, és
a dir, 3 treballadores familiars més, de juny a desembre de 2020. Aquestes
treballadores han tengut un cost de 49.764,68 €, dels quals l’IMAS n’ha
pagat 25.433,04 €.

A dia d’avui ja no tenen aquestes treballadores, perquè varen crear una
borsa d’interins i, per tant, donen el servei amb les treballadores familiars
pròpies de l’Ajuntament.

Vol destacar un problema, del qual vol fer partícips els grups de l’oposició,
que són els que tenen la responsabilitat de govern en el Consell. Amb la Llei
de Dependència en la mà, el servei d’ajuda a domicili correspon al Consell
de Mallorca, el Govern li paga perquè el Consell doni aquest servei. A  dia
d’avui, a Felanitx, hi ha una llista d’espera de 45 persones del servei de SAD
del Consell de Mallorca. El servei de SAD que dóna el Consell és molt més
complet que el que dóna l’Ajuntament amb treballadores familiars, però han
de ser conscients que aquest servei que hauria de donar el Consell, té una
llista d’espera de 45 persones.  Explica que no és que hi  hagi  una llista
d’espera,  perquè  mentre  aquestes  45  persones  esperen  ser  ateses  pel
Consell  de  Mallorca,  l’Ajuntament  els  dóna  el  servei.  Per  tant,  la  llista
d’espera de la necessitat del servei és 0, perquè tothom té el servei cobert,
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però, així com cal, la llista d’espera seria de 45 persones.

3. Atenció a la Infància, la Família i Persones Soles

S’han  concedit  ajudes  econòmiques  a  197  famílies,  486  persones, que
sumen: 142.304,98 €. L’aportació de l’IMAS mitjançant diferents convenis
per a aquestes ajudes, ha estat de 107.934,47 €. L’ajuda més important
que tenen per arribar a aquestes famílies és l’aportació econòmica amb una
supervisió  i  un  acompanyament  per  part  dels  responsables  dels  Serve¡s
Socials

De cara a 2021, l’actual any, l’Ajuntament, amb recursos propis, ha previst
dues  partides  de  despesa  destinades  a  ajudes,  que  sumen  un  total  de
136.000 €, 120.000 € d’ajudes directes, que són les que s’han triplicat, més
16.000  €  d’ajudes,  que  pagam  a  través  de  factures,  de  menjadors,
escoletes, comprar ordinadors, etc.

A dia d’avui, l’IMAS ha confirmat una aportació mínima de 44.579,44€ per
ajudes dins 2021, ja veurem si en poden aconseguir més o no.

També hi ha 3 treballadores socials, aquests moments 4, amb una feina , el
temps  del  confinament  inicial,   amb  molta  càrrega   emocional  i  molta
càrrega psicològica. El mes de desembre es va aconseguir, per acumulació
de  tasques,  1  treballadora  social  més.  Per  tant,  ara  en  tenen  4,  que
acompanyen persones soles, persones amb  problemes, etc.

Vol destacar que, tot i no ser de competència de l’àrea de Serveis Socials
dels ajuntaments, en el cas del nostre Ajuntament, s’han vist en l’obligació
d’haver de fer molts de tràmits que no els corresponen, com, per exemple,
l’ingrés mínim vital, el RESOGA, les prestacions de SEPE, ajudes de lloguer.
Vol recalcar que, a dia d’avui, d’aquest apartat, li preocupa molt que, en
aquests moments el que és més difícil de cobrir són les despeses de lloguer
i   el  Govern no ha obert  les línies d’ajudes de lloguer, i  entendran que
l’Ajuntament no pot fer front a aquestes despeses tan elevades. Per tant,
aquí  també demana la  col·laboració  dels  partits  de  l’oposició  que tenen
responsabilitat de govern, que entenguin que, en aquests moments, obrir
les línies d’ajudes al lloguer és imprescindible.

Per altra part,  a les famílies que no els han donat ajuda econòmica i  a
alguna  que  sí  n’hi  han  donat,  però  ha  necessitat  el  reforç  d’ajuda
d’aliments,  l’han  rebut.  Han  repartit  conjuntament  els  aliments  Serveis
Socials, Creu Roja i Càritas a les persones o famílies més necessitades i han
arribat a 75 famílies. 

Després, amb les educadores socials, treballadores socials i psicòloga, han
fet feina individual i familiar en temes de suport pel deteriorament de les
relacions familiars,  quasi  totes conseqüència de l'estrés pel  confinament.
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Han  ajudat  a  aportar  estratègies  per  millorar  les  habilitats  de  criança,
convivència i resolució de conflictes, etc. S’han coordinat, presencialment el
primer trimestre de 2020 i online amb recursos i professionals externs, amb
centres educatius de Primària i Secundària, amb el Servei de Protecció al
Menor, han fet molta feina amb el Policia Tutor, que li volen agrair la seva
tasca, i amb Serveis Socials d’altres municipis.

Han hagut de fer una feina important amb el tema de l’absentisme escolar i
en l'adaptació al sistema d'ensenyament no presencial, perquè no totes les
famílies estan preparades perquè els seus fills tenguin una escolarització no
presencial.

Han actuat en casos de maltractaments greus a menors, en violència de
gènere de dones adultes i menors d'edat, etc.

En un altre bloc, s’ha hagut de fer feina amb joves d'entre 16 i 30 anys,
com  un col·lectiu molt vulnerable que és. Per això s’ha prioritzat orientació
i accés a recursos formatius i  s'ha procurat facilitar-ne l'accés als joves,
amb acompanyament en el procés d'inscripció, matrícules, accés a beques,
coordinació i accés a recursos d'inserció laboral: "Treball  Solidari", SOIB,
SOIB JOVE, etc...

Durant la campanya de Nadal, amb la inestimable col·laboració de la ONG
de Somnis Reciclats, que es diuen els Reis de la Il·lusió, han pogut arribar a
41 nins i  nines del municipi,  de 20 famílies diferents. I  els Reis els han
pogut dur roba, sabates i les joguines que havien escrit. Les joguines, de
cartes apadrinades; la roba, arran de l’aportació econòmica del concert de
Damaris i les sabates, amb la carta que va escriure el mateix Ajuntament
amb recursos propis. Han pogut donar cobertura al ventall de coses que han
considerat que enguany havien d’aportar.

S’ha aconseguit,  a finals de 2020 i  el   2021, per primera vegada,  una
coordinació  amb  l’entitat  social  Diagrama,  que  gestiona  els  centres  de
protecció  de  menors  ubicats  en  el  nostre  municipi.  Hi  ha  hagut  uns
problemes puntuals i s’ha agraït poder fer feina amb coordinació, perquè, al
cap i a la fi, el múscul de l’àrea de Serveis Socials és el que tenim, el policia
tutor és el que tenim i la Guàrdia Civil, és la que tenim. Per tant, és molt
important la tasca de coordinació.

4.- Violència masclista

A Serveis Socials han atès 29 dones, 4 d’elles han estat derivades al servei
de suport psicològic d’IRES i 1 al Casal de Protecció de Dones. 

La Guàrdia Civil ha atès 42 dones, i ha decretat 19 ordres de protecció.

Per tant, es mantenen fent feina amb els circuits de coordinació.
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Per altra part, la Sra. Soler vol donar l’enhorabona a dues dones companyes
seves, que han començat molt bé l’any, que són la Sra. Melania Mesquida i
la  Sra.  Marta  Cano,  perquè el  primer concert  de l’any va ser  de dones
felanitxeres. Troba que han de parlar d’aquests temes perquè es visualitzin.

5. Dones immigrants

Quant a dones immigrants, durant el curs 2019-2020, 30 dones han cursat
els tallers d’Acollida Lingüística i durant el 2020-2021, 33 dones han iniciat
aquests tallers d’Acollida Lingüística. I durant l’any 2020, 25 menors i 25
mares han participat en els tallers de preadaptació escolar.

Diu que a tot aquest resum que ha explicat, li podrien llevar la cara política,
perquè és gràcies a la inestimable i incansable feina de la gent que està a
Serveis  Socials.  Si  han  de  treure  pit  d’alguna  cosa  positiva,  tenim  un
departament de Serveis Socials que és un mirall per a altres municipis. Vol
aprofitar avui aquí per agrair al batle que la deixi dedicar-se a l’àrea de
Serveis Socials, que no creu que necessitin cap regidoria política, que en
alguna cosa pot marcar línies, però ells se saben gestionar molt bé. Serveis
Socials no té color polític, i molt manco amb la crisi que ara passam. Per
tant, espera dels partits de l’oposició propostes per anar millorant. 

El resum és que l’any 2019 l’Ajuntament va donar 41.275, 56 € d’ajudes.
Això són 58 famílies, que són 152 persones.

L’any 2020 l’Ajuntament de Felanitx ha repartit 142.304,98 €, que són 197
famílies, 486 persones.

Les ajudes que s’han hagut de donar han augmentat un 344% respecte de
l’any anterior.

Els temes que la preocupen, com a regidora, per a l’any 2021 són la llista
d’espera que tenen al SAD, de 45 persones; que el Govern no obri la línia
d’ajudes al lloguer, que serà imprescindible; l’apujada d’un 20% del llum
anunciada  pel  Govern  estatal;  l’apujada  de  gas  anunciada  pel  Govern
estatal;  l’augment  dels  imposts,  com  els  de  servei  digital,  begudes
ensucrades, plàstics, renda, etc; l’apujada del transport de les Illes Balears,
dels autocars. Com a àrea de Serveis Socials, la preocupen molt, i només
en podran sortir si són capaços de fer-hi feina tots conjuntament. Per tant,
qualsevol proposta o suggeriment que tenguin per a aquest departament,
que li  facin  arribar,  o  bé  a  ella,  o  bé a  qualsevol  de  les  persones  que
treballen al  departament de Serveis  Socials,  perquè segur que serà ben
estudiada per donar solucions. Remarca i torna a recalcar que la gran tasca
de  Serveis  Socials  són  les  persones  que  hi  fan  feina.  Queda  oberta  a
qualsevol pregunta, dubte o suggeriment de qualsevol membre dels partits
de l’oposició.
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Intervé la Sra. Caterina Ramon i agraeix la resposta de la Sra. Soler. Diu
que està d’acord que tenim uns Serveis Socials extraordinaris. Està d’acord
que han fet moltíssima feina durant el confinament i ara. Fins i tot han fet
una feina que potser no havien arribat a reconèixer bé a l’Ajuntament de
Felanitx,  però ara, entre una cosa i  l’altra,  podran rebre l’agraïment del
Consistori. Explica que, en tot cas, la seva pregunta no era per criticar, sinó
només per saber quina era la situació que ara vivim i, efectivament, per
saber  com  poden  ajudar  entre  tots,  perquè  aquesta  situació  millori.
Respecte a la manifestació de la Sra. Soler sobre les ajudes al lloguer que el
Govern encara no ha activat, potser des de l’Ajuntament, o mitjançant la
FELIB,  puguin  fer  alguna  cosa  per  instar  al  Govern  que activi  aquestes
ajudes.  En  tot  cas,  creu  que  l’oposició  també  està  oberta  a  qualsevol
proposta.

El Sr. Francisco Duarte també agraeix l’exposició que ha fet Sra. Soler sobre
la  situació  en  què  es  troba  Serveis  Socials.  Per  començar,  òbviament,
reconèixer la gran tasca que fan els treballadors de Serveis Socials que,
sens dubte, és el sector que més ha vist augmentat el volum de feina a
conseqüència de la pandèmia. En relació a les dades que ha facilitat la Sra.
Soler,  ha dit  que han augmentat un 344% les ajudes que dóna Serveis
Socials i aquesta no és una xifra per treure pit, sinó que és un símptoma de
que la situació és més complicada del que pareix. L’augment és molt clar, hi
ha moltíssima gent que el 2019 no necessitava ajuda i ara en necessita.
Precisament per això, i ja que la Sra. Soler ha fet referència vàries vegades
a la tasca dels partits que estan en el Consell, en el Govern i en el Govern
central,  per poder tenir  en compte quantes mesures es poden continuar
aplicant,  que tenguin en compte que totes seran amb el  suport del  seu
grup,  perquè  la  situació  ho  requereix  així.  Varen  prendre  mesures  com
aturar la regla de despesa, és a dir, poder invertir el superàvit, precisament
amb  aquesta  intenció,  perquè  totes  les  administracions  amb  superàvit
poguessin  invertir  precisament  en  aquesta  causa,  que  és  el  que  es
necessita.  Ara governa l’actual equip de govern, i la seva tasca és aquesta,
governar, gestionar, fer d’intermediari amb la resta d’administracions, però
per la part que pertoca al seu grup com a partit socialista, com sempre han
fet, seguiran ajudant i contribuint perquè no hi hagi cap família a Felanitx
que pateixi.

La Sra. Maria Vidal igualment agraeix la informació facilitada per la Sra.
Soler. Diu que des de Vox faran totes les aportacions necessàries per tal
que aquest servei segueixi creixent i fent una feina ben feta, com fa, per
poder ajudar la gent que realment ho necessita.

9.1 Mesures per incompliment de contractes

La Sra. Vidal manifesta que en el punt núm. 6 de l’ordre del dia d’aquest Ple
ha pogut veure que s’ha fet un canvi de contracte del camp de futbol de
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s’Horta i  queda constància que hi  havia una sèrie d’incompliments en el
contracte  en  relació  als  ingressos  a  l’Ajuntament  per  part  de  l’antic
contractista.  Ha  vist  que  hi  ha  una  sèrie  de  modificacions  per  part  de
l’Ajuntament en els nous contractes que hi hagi a partir d’ara, per si  tornen
succeir  uns  determinats  fets,  com  incompliments  amb  els  ingressos  o
pagaments a l’Ajuntament, es prendran mesures. Demana si amb els que ja
han incomplit a contractes anteriors, com el camp de futbol de s’Horta, o el
bar del pavelló Guillem Timoner, s’ha fet o es pretén fer alguna cosa.

El  Sr.  Juan  Aznar  contesta  que  la  gestió  del  cobrament  d’aquests
incompliments és de l’Agència Tributària i és ella la que executa.

9.2 Concertació de places l’Hospici

El Sr. Miquel Lluís Mestre demana com està el tema de la concertació de les
30 places que quedaven de l’Hospici. Diu que ja duia aquesta pregunta el
mes  passat.  Li  constava  que  ja  havien  fet  la  intervenció  que  quedava
pendent de fer. Potser la pregunta ja estigui desfasada, perquè era per a
l’anterior Ple.

El batle contesta que, segons la darrera vegada que varen poder xerrar
d’aquest tema, l’actual situació no permet que s’activin aquestes places i,
ara per ara, està tot suspès fins que canviï.

9.3 Sancions per incompliment de mesures de seguretat

El Sr. Francisco Duarte explica que, malauradament, els casos de Covid van
en augment, perquè les persones no fan les coses bé. I com que no es fan
bé les coses, demana al batle o al regidor de Seguretat Ciutadana, quantes
persones  s’han  denunciat  per  no  complir  les  mesures  de  seguretat
establertes, ja sigui per no dur mascaretes, per no complir els aforaments,
etc.  I,  sobretot,  demana  si  s’ha  augmentat  la  vigilància  per  aquest
increment de casos.

El  batle  contesta  que,  per  no  incórrer  en  errors,  li  facilitarà  aquesta
informació a la pròxima plenària. Només vol avançar que la regidoria de
Seguretat Ciutadana ha donat instruccions molt clares que la Policia Local,
amb bones maneres, fes entendre, quan fos necessari,  que tots hem de
complir.

El Sr. Duarte diu que aquest tema, com a partit polític, els preocupa, però
també als ciutadans. Haurien agraït que disposassin d’aquesta informació i
no citar-los a una pròxima plenària per a una cosa que es du dia a dia, i que
no és puntual, ja que aviat farà un any que va començar la pandèmia. Si és
necessari, ho sol·licitaran per escrit i si no, com ha dit el batle, que els ho
faci arribar d’aquí a quinze dies, que hi haurà una sessió plenària.
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El batle replica que, si el Sr. Duarte vol, es pot inventar unes dades que
quedin més o menys bé, però aquest no és el seu estil. Com ja li ha dit, li
faran arribar aquesta informació. La Policia Local ha actuat i aixecat acta als
llocs on ha estat necessari, i a altres llocs ha estat suficient explicar que la
conducta no era la correcta i convidar la gent a fer les coses d’una altra
manera.

9.4 Vidrieres de l’escola de s’Horta

La Sra. Maria Vidal explica que té entès que s’havia de treure a concurs la
contractació  d’una  empresa  que  es  responsabilitzàs  de  les  vidrieres  de
l’escola de s’Horta. Voldria saber com està la situació i si es dilatarà molt
més en el temps.

La Sra. Marta Cano explica que s’han fet cridades al gerent de l’IBISEC,
però  no  va  poder  xerrar  amb  ell,  però  ha  quedat  per  xerrar-hi  demà.
Actualment  fan  el  pla  de  seguretat,  encara  no  s’ha  tret  a  licitació.
L’aparelladora municipal també en té constància i demà faran la cridada i
intentaran donar un poc més de força perquè aquesta actuació, que és molt
necessària i urgent, es dugui a terme.

9.5 Plaques solars de l’Hospici i tirador de la porta d’entrada

La Sra. Caterina Ramon diu que també volien demanar per les habitacions
del Centre de Dia que no s’ocupen, però ja han contestat. Però a l’Hospici
també hi ha el tema de les plaques solars, que estan semi instal·lades. No
saben si és competència del Consell o de l’Ajuntament. Demana com està.
També diu que tirador de la porta d’entrada fa un any que està espenyat i
demana si això es podria solucionar.

El batle explica que de les habitacions el Consell n’està assabentat i saben
que està a disposició, tant per l’ús normal a l’edifici, com per l’ús que en
pugui fer per l’excepcionalitat de les circumstàncies. És un espai adequat
per un cas d’emergència i l’Ajuntament el té a disposició perquè se’n pugui
fer ús. Quant a les plaques solars, no li pot contestar, ho haurà de mirar. I
pel  que  fa  al  tirador,  creu  que  ja  està  arreglat,  de  totes  formes,
s’assegurarà.

9.6 Projecte de l’escola d’adults al convent de les Trinitàries

La Sra. Maria Mesquida demana en quin punt es troba el projecte per fer
l’escola d’adults a l’edifici del convent de les Trinitàries.

El  batle  contesta  que estan  en  converses  amb els  representants  de  les
Trinitàries  i  encara  no  està  tancat  quin  serà  el  conveni  definitiu  amb
l’Ajuntament. En principi, hi ha disposició per les dues bandes, però sembla
que no hi ha possibilitats de posar un acord ferm damunt la taula. Per tant,

 



 
Ajuntament de Felanitx

pareix que s’allargarà en el temps i potser fins agost o setembre no puguin
prendre una determinació. Per tant, fins que no tenguin clar que no sigui
viable, no avançaran en el tema de l’escola d’adults.

9.7 Aparcament al Convent

La Sra. Gràcia González diu que han pogut veure que ja estan avançades
les obres del carrer Roca d’en Boira i hi ha una problemàtica d’aparcament
bastant  important.  També  han  pogut  veure  que  està  obert  al  públic
l’aparcament del Convent. Voldria saber si ja han aconseguit arribar a un
acord amb el Bisbat per poder usar aquest aparcament i quin temps durarà.

El batle contesta que no hi ha cap acord signat. Hi va haver una voluntat
immediata per part del Bisbat per donar una mà en la situació que generava
la reforma d’aquest  carrer,  però no han pogut arribar  a un acord de si
aquest  aparcament  podrà  quedar  obert  o  tancat.  La  intenció  de
l’Ajuntament ho és, però, en una ocasió ja ho varen intentar i no ho varen
aconseguir. Espera que aquesta vegada estiguin més encertats i trobin una
solució per aquests aparcaments. 

9.8 Anàlisi d’aigües residuals per conèixer la incidència de la Covid
 
La Sra. Maria Vidal manifesta que hi ha varis municipis a Mallorca, com
Inca, Calvià, Marratxí, que ja han posat en marxa l’anàlisi  de les aigües
residuals per saber si tenen incidència de Covid o no, ja que s’ha demostrat
que saber-ho amb antelació, redueix el risc entre un 15 i un 20%. Demana
si a Felanitx s’ha previst fer-ho.

El Sr. Juan Aznar contesta que la competència de les depuradores, que és
on arriben aquestes aigües, no és directament de l’Ajuntament. De totes
maneres,  desconeixia  aquest  sistema.  S’interessarà  i  miraran  si,  com a
Ajuntament, poden fer alguna cosa.

9.9 Moció sobre la unitat de la llengua catalana

La Sra. Caterina Ramon diu que la Sra. Cano va trobar que a la moció sobre
la unitat de la llengua presentada per Unides Podem i pel Bloc, es donava a
entendre,  segons  ella,  que  els  dialectes  són  de  segona  i  que  es
menyspreaven els dialectes, i trobava una llàstima que invisibilitzassin la
resta  de  dialectes.  Li  agradaria  demanar  per  una  campanya  de
sensibilització contra la violència masclista que es va fer on, en lloc d’usar la
nostra varietat, usa el català central. No sap si ara ha canviat d’opinió. Li
demana com justifica el menyspreu que realment va fer cap a la nostra
varietat de llengua.

La Sra. Marta Cano demana a la Sra. Ramon a quina declaració es refereix,
si és la campanya que es va fer per vídeo.
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La  Sra.  Ramon  contesta  que  és  la  campanya  en  vídeo  presentada  en
castellà, i als lemes de les camisetes hi havia coses com «planto cara al
masclisme»,  quan  la  nostra  varietat,  ben  acceptada,  és  «plant  cara  al
masclisme», «no miro cap a un altre costat, actuo» que són paraules de la
varietat del català central. Nosaltres aquí tenim una altra realitat lingüística.
Com que només feia una setmana que havia acusat el Bloc i Podem de voler
invisibilitzar les varietats, i després la Sra. Cano fa just això, les invisibilitza.

La  Sra.  Cano explica  que en  aquells  moments  duia  un  mes de  feina,  i
aquesta  feina  és  de  tríptics,  de  campanyes  que  duia  a  terme l’anterior
regidora i  ella  simplement va agafar  el  material.  És cert  que ara,  a les
pròximes campanyes, no farà cap canvi gros, però són coses que ja estaven
programades i les varen treure tal com estaven impreses. Els lemes també
ja estaven fets així.  Possiblement s’hagués pogut modificar alguna cosa,
però no va tenir temps material i va sortir així. Venia d’una campanya on va
sortir guanyador un jove i així va anar.  Ja veuran com va i com es fa la
pròxima campanya, però aquesta era una tasca que ja estava començada.
Afirma que no vol fer cap menyspreu a ningú, principalment perquè el seu
pare era català i ella té moltes expressions catalanes. Per tant, si xerra en
català  central,  no  serà  per  fer  cap  menyspreu.  I  si  xerra  en  mallorquí,
perquè la seva mare és felanitxera, tampoc ho serà. Conclou dient que es
va referir a una moció en general, no es va referir a si estava millor una
cosa que l’altra, i en farà moltes d’errades, i que potser serà la primera que
xerrarà en català central, per les seves arrels.

9.10 Processionària del pi

El Sr. Pau Massutí diu que ara les orugues processionària del pi estan a punt
de  baixar  de  les  bosses.  A  Felanitx  n’hi  ha  al  Parc  municipal,  al  camp
d’esports;  a  Portocolom n’està  ple,  a  la  plaça  de  Sant  Jaume,  a  la  del
Comerç,  al  carrer  Marina,  Cristòfor  Colom,  ronda  Miquel  Massutí,  etc.
Voldria  saber  si  des  de  l’Ajuntament  es  fa  comptes  actuar  per  retirar
aquestes bosses, ja que són una plaga, i als particulars en concret, s’els
exigeix que les retirin dins propietat privada.

El Sr. Juan Aznar contesta que l’Ajuntament té contractada una empresa
dedicada al control de plagues, que ja ha fet distintes actuacions en relació
a la processionària. El que l’Ajuntament té més complicat, és la retirada de
les bosses. Però aquesta empresa actua quan hi ha avisos dels veïnats.

El Sr. Massutí diu que no li ha quedat clar si l’Ajuntament fa comptes retirar
les bosses, d’on baixaran les orugues d’aquí dues setmanes, o no.

El Sr. Aznar contesta que si l’actuació de l’empresa  fa el seu efecte, pot ser
que la bossa estigui formada, però l’oruga ja no baixa. Si veuen que no
basta i l’oruga baixa, després ja faran algun altre tipus d’actuació.
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9.11 Ofici de l’IBISEC sobre el solar de la nova escola

El Sr.  Francisco Duarte diu que aquesta també és una pregunta que va
quedar pendent del passat Ple i que va dirigida a la Sra. Cano.  Saben que
l’IBISEC  va  entrar  un  ofici  a  l’Ajuntament,  on  deia  que  faltava  una
informació del solar on es podria ubicar l’escola. Ja ha passat més d’un mes
i voldria saber com es troba aquest procediment.

La Sra. Marta Cano contesta que, segons l’informe de l’IBISEC, falta perfilar
un parell de coses. El batle ha intentat contactar amb ells per saber com
solucionar-ho i  posar  fil  a  l’agulla.  Estan pendents  que l’IBISEC agafi  el
telèfon, tenir una reunió, i  que resolguin una sèrie de dubtes que varen
plantejar a l’informe. En definitiva, estan pendents de l’IBISEC.

El Sr. Duarte diu que l’ofici que va enviar l’IBISEC era referent a un informe
urbanístic sobre si el solar necessitava una modificació de planejament per
poder-hi ubicar l’escola, ja que, potser no reuneix les condicions requerides,
i necessita el decret del Govern per canviar els usos.

El  batle  explica  que,  abans  de  les  vacances  de  Nadal,  va  arribar  un
document  on  diu  que  el  solar  que  l’Ajuntament  va  proposar  com  a
adjudicatari,  i  que  va  dur  a  consultes  de  la  Conselleria,  per  tal  de  no
cometre  l’error  de  comprar  un  solar  on  després  no  hi  cabés  l’escola,  o
tengués algun tipus de desperfecte, no s’ajusta a l’escola tipus que l’IBISEC
té per als municipis de Mallorca. Des d’abans de les festes de Nadal intenten
xerrar  per  telèfon  amb  l’IBISEC  per  aclarir  amb  el  director  general
d’Infraestructures què suposa no adaptar-se a l’escola tipus. Entén que el
batle  de  Felantix  no  està  a  l’alçada  que  aquest  director  general
d’Infraestructures li contesti a una cridada de tres minuts, perquè és una
pregunta d’interpretació.  L’Ajuntament de Felanitx té la licitació  d’aquest
projecte, i no la pot dur endavant perquè no té resposta, i havien evitat fer
cap  tipus  de  manifest  públic  del  motiu  pel  qual  aquest  tema  està
entretengut des de finals de desembre. Per tant, ara convida el Sr. Duarte,
en forma de prec,  que traslladi  la  incomoditat  que ha generat a aquest
Ajuntament el fet de no haver pogut contestar o fer un aclariment per poder
tramitar l’adjudicació del solar proposat. L’Ajuntament no té cap problema,
ni adaptació,  ni  de si  compleix o no. Totes les consultes s’han fet.  Però
únicament  han  rebut  una  carta  on  diu  que  no  s’ajusta  al  model  tipo.
Repeteix al Sr. Duarte que el convida que telefoni al director general per
veure  si  és  tan amable de fer-nos aquest  aclariment,  perquè l’equip  de
govern ho intenta des de finals del mes passat i no ha estat possible que els
contesti. Espera que hagi quedat clar al Sr. Duarte com està el tema.

El Sr. Duarte contesta que simplement demanava en quin punt es trobava,
però que el batle no es preocupi, que faran el seguiment del tema, com de
tota la resta. Que aquesta és una pregunta que preocupa tots els partits
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polítics i seguiran insistint en demanar com es troba.

El  batle  replica  que  el  que  ha  de  fer  és  insistir  al  director  general  i
aconseguir que els vulgui dedicar dos minuts a contestar per telèfon.

9.12 Repintat dels passos de vianants de s’Horta

La Sra. Maria Vidal diu que al passat Ple va fer una pregunta al Sr. Adrover
sobre el repintat dels passos de vianants de s’Horta. Que ha de donar les
gràcies perquè s’han pintat els passos de vianants de davant l’escola, que
era molt necessari. Però no acaba d’entendre per quin motiu se n’han pintat
5, però el de davant el semàfor, el de davant Company i altres, que és per
on travessen els nins a diari, no s’han pintat. Demana que el Sr. Adrover li
expliqui.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que s’han pintat tots els dels carrers del
poble. Els que es refereix la Sra. Vidal, són del Consell. Ha fet una sol·licitud
perquè primer asfaltin el carrer principal i després el pintin.

9.13 Pagament de la connexió al clavegueram de sa Punta

La Sra. Caterina Ramon recorda que fa unes quantes sessions plenàries va
fer una pregunta al batle i no li va contestar perquè no ho tenia clar. Ara li
torna  demanar  si  ja  té  clar  si  els  propietaris  de  sa  Punta  pagaran  la
connexió  a  la  xarxa  de  clavegueram  pública,  com  han  fet  la  resta  de
propietaris d’urbanitzacions. 

El batle contesta que n’han parlat bastant i  han fet una encomana d’un
informe extern. La darrera paraula sempre és una decisió política, però creu
que el tema té un fons suficient per fer una consulta per veure en base a
què es pot prendre la decisió que s’hagin de pagar contribucions especials o
no.  Varen  trobar  que  no  tenien  informació  suficient  com  per  prendre
aquesta decisió i per això varen fer una encomana de quines opcions i quin
cost real tendrà, tant posar contribucions especials, com no posar-les. En
tenir aquest informe, el traslladaran als grups municipals. Creu que és una
decisió que s’ha de prendre amb molt d’esment.

La Sra. Ramon demana si aquest informe serà vinculant per a la resta de
plans parcials que s’han de desenvolupar a Felanitx, o només serà per a un
cas especial com sa Punta.

El batle contesta que és per al cas concret de sa Punta.

La Sra. Ramon demana per què no es segueix el que s’ha fet històricament
amb la resta d’urbanitzacions. No entén per què s’ha demanat un informe,
si  sempre  s’havia  fet  així.  Demana  què  té  d’especial  sa  Punta  que  no
tenguin altres urbanitzacions.

 



 
Ajuntament de Felanitx

El batle contesta que no té res que no tengui qualsevol altre zona, però
varen prendre aquesta decisió perquè volien tenir més informació de cap on
s’havien de decantar, simplement és això. Políticament no hi ha una decisió
presa perquè consideraven que els faltava una documentació tècnica que,
un cop analitzada, puguin tenir més seguretat.

9.14 Subvencions per al transport escolar

El  Sr.  Miquel  Lluís  Mestre  demana  pels  criteris  que  s’han  seguit  per  a
l’adjudicació de les subvencions per al transport escolar, perquè sembla ser
que no tothom ha percebut la mateixa quantia amb iguals condicions, com
per exemple, la distància.

El  batle  manifesta  que  ara  mateix  no  li  pot  dir,  però  ho  mirarà  i  li
contestarà.

9.15  Adquisició  d’un  solar  a  la  carretera  de  Campos,  davant  la
Renault

La Sra. Gràcia González explica que han vist a la premsa que l’equip de
govern havia proposat una sèrie d’adquisicions dins 2021 amb ajuda del
romanent  que  té  l’Ajuntament.  Voldria  saber  com  està  una  d’aquests
propostes, que és la de comprar el solar de davant la Renault i davant el
futur hospital. Demana quin projecte hi ha, quin cost tendrà, a quin punt es
troba aquesta futura compra.

El batle contesta que s’ha aclarit la propietat i l’estat del solar. Explica que
no serà fàcil d’adquirir i esperen que aquesta setmana es determinarà quina
és la millor via per adquirir aquest solar. El que està clar és que s’adquirirà.
Potser aquest equip de govern no tengui temps d’acabar la tramitació, però
la posarà en marxa.

9.16 Ubicació del mercat de Portocolom

La  Sra.  Maria  Vidal  diu  que,  en  referència  al  mercat  dels  dimarts  a
Portocolom, sap que abans es feina a la  plaça del  Comerç i,  des de fa
bastant de temps, es fa al carrer Marina. Demana per quin motiu es va
canviar al carrer Marina i per quin motiu no s’ha retornat a la plaça Comerç.

El Sr. Rafel Rubio contesta que el canvi es va fer amb anterioritat al seu
mandat i, segons la informació que té, era perquè no totes les parades que
hi  ha  actualment  caben  a  la  plaça  Comerç.  No  hi  caben  a  l’hivern  i,
lògicament,  no  hi  caben  a  l’estiu,  ja  que  dupliquen  en  nombre  i  és
impossible ubicar-les a aquell espai. Suposa que l’equip de govern que hi
havia degué decidir posar-ho al carrer Marina per tema d’espai. És cert que
aquest estiu hi va haver una petició per ubicar-ho a la plaça des Corso.
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S’estudia la possibilitat, però creuen que no és el lloc més indicat i  que
tampoc no hi cabrien, per espai, sobretot a l’estiu, a l’hivern sí.  Tampoc
tenen clar que sigui un lloc idoni, entre altres coses perquè la plaça està
més descoberta, amb el sol a l’estiu seria dur per als placers i a l’hivern no
està  tan  resguardat  com  el  carrer  Marina.  Tenen  el  tema  en  estudi  i
valoració, i el possible canvi d’ubicació aniria en funció de l’espai que en
aquell moment necessitin els llocs de venda.

9.17 Curs d’Igualtat i polítiques públiques

La Sra. Caterina Ramon diu que té informació per a la Sra. Soler. Recorda
que a la passada sessió plenària va dir que no sabia com plasmar l’impacte
de gènere en el Pressupost, no sabia si els números tenien repercussió en el
gènere. Li diu que la UIB fa un curs, «Igualtat i polítiques públiques», de
com aprendre a mesurar l’impacte de gènere en els pressuposts municipals,
un curs que es va proposar, des d’Igualtat, que fessin tots els regidors i
regidores  d’aquest  Ajuntament.  No  sap  si  aquest  curs  es  podrà  dur
endavant,  però  com  que  la  Sra.  Soler  igualment  no  en  sap,  potser
convendria apuntar-se a la UIB.

La Sra. Catalina Soler contesta que la setmana passada la Sra. Cano la va
informar que els regidors d’aquest Consistori faran aquest curs. Per tant,
està previst que els regidors d’aquest Ajuntament facin el curs.

9.18 Aprovació del Reglament d’Igualtat

La Sra. Maria Mesquida demana a la regidora d’Igualtat en quin estat es
troba l’aprovació del Reglament d’Igualtat, si es té alguna notícia de l’IB
Dona. Diu que el  Reglament es va redactar des de la mateixa regidoria
d’Igualtat i no es va externalitzar, com es va donar a entendre a la plenària
passada.

La Sra. Marta Cano demana perdó per la seva errada i explica que l’IB Dona
va fer una recomanació de fer una inclusió en el Reglament, respecte a
l’article  4 de la  Llei  11/2016.  Varen xerrar  amb Secretaria,  inclouran la
recomanació i després es durà al Ple de febrer per a la seva aprovació i
tramitació posterior per tal de poder-ho aplicar.

9.19 Instal·lació de pilons de poliuretà a les vies públiques

El  Sr.  Francisco  Duarte  diu  que han  vist  una  despesa  de  18.000  €  als
decrets de Batlia per a la compra de pilons de poliuretà. Aplaudeixen la
mesura,  perquè era molt  necessària  la  reposició  i  voldria  saber a quins
carrers aniran destinats i si s’ampliarà a altres carrers.

La  Sra.  Catalina  Soler  contesta  que  ja  s’han  llevat  al  carrer  Convent.
Dimecres  dia  27  o  dimarts  dia  2,  depenent  de  l’empresa  on  els  han
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comprat,  vendran  a  instal·lar  tots  els  del  carrer  Convent  i  després
s’instal·laran els del carrer Verònica. Els pilons que s’han llevat del carrer
Convent, s’usaran per acabar de posar els que falten al carrer Proïssos.

El Sr. Duarte demana de quin color seran.

La Sra. Soler contesta que de color negre, obscur.

9.20 Seguretat de la cruïlla de Can Tanca a s’Horta

La Sra. Maria Vidal diu al Sr. Adrover que s’ha de prioritzar la seguretat dels
ciutadans i si una pavimentació ha de durar molt, el primer que s’ha de fer
és  pintar  els  passos  de  vianants.  Per  això  fa  una  pregunta  quant  a  la
seguretat de la cruïlla de Can Tanca. Recorda que el Sr. Adrover a la sessió
de novembre va dir que havia de prendre una decisió política, ja que no hi
havia  un  consens  entre  els  veïns.  Assegura  que  aquesta  cruïlla  segueix
essent perillosíssima. Demana si ja han pres la decisió política i com està el
tema.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que a s’Horta es varen pintar bastant més
de  cinc  passos  de  vianants  i  li  recomana que  volti  un  poc  més  per  la
població. Diu que demà hi ha Junta de Govern i hi ha un punt a l’ordre del
dia per tractar sobre aquesta cruïlla, però han de tenir els pressuposts per
poder comprar i fer coses. Assegura que s’arreglarà tot d’una que es pugui.

La Sra. Vidal diu que el Sr Adrover no li ha contestat a la pregunta sobre la
cruïlla de  Can Tanca.

El batle replica que sí que ho ha fet. Una altra cosa és que hagi contestat el
que la Sra. Vidal volia escoltar.

La Sra. Vidal assegura que no l’ha entès.

9.21 Queixes dels veïnats per forats als carrers i voravies

La Sra. Caterina Ramon, en relació a queixes que ha rebut dels veïnats pels
forats als carrers i, sobretot per les voravies espenyades, demana si pensen
fer alguna actuació al respecte.

La Sra. Catalina Soler contesta que, en aquests moments, ja s’han arreglat
les voravies del carrer Marian Aguiló,  s’arreglen les de Nofre Ferrandell,
s’ha arreglat la de Santa Catalina Tomàs, demà dematí se’n arregla una del
carrer Rector Planes i, evidentment, tenen previsió d’arreglar-ho tot. Avui
dematí  s’ha  asfaltat  el  carrer  Puigverd.  Aquesta  setmana  s’asfaltarà  el
carrer del Tren, s’ha tirat picadís a la prolongació del carrer de sa Llana. Al
carrer Tintorera mai no hi havia hagut voravia i aquesta setmana s’acabarà
de fer, després s’arreglaran uns forats al carrer Mar de Portocolom. S’haurà
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de contractar un picapedrer per arreglar el carrer Metge Obrador de Cas
Concos  i  un  altre  carrer,  que  és  on  hi  ha  un  magatzem,  perquè
l’aparelladora ha fet un informe que és millor contractar un picapedrer que
fer-ho amb recursos propis. Explica que ha trobat línies verdes de voravies
de fa 2 anys i s’atreviria a dir que en 3 mesos quasi s’han posat al dia. Està
d’acord que n’hi ha més, però ja n’han resolt molts.

La Sra. Ramon diu que pel carrer d’en Soler no n’han passat, que el carrer
de Son Morei no té voravies i hi passen els nins per anar a escola i és molt
perillós. Demana si no s’haurien de plantejar fer voravies als llocs per on hi
passen nins.

La Sra.  Soler  contesta  que el  carrer  de Son Morei,  com la  Sra.  Ramon
tocaria  saber,  és  nucli  antic,  patrimoni,  no  té  voravies  i,  per  fer-les,
necessita una modificació del planejament. Deu saber que aquesta setmana
també han començat el carrer Cifre i s’arregla tot. El carrer Roca d’en Boira
també s’arregla  tot.  El  carrer  d’en  Soler,  com que ara  li  ha  dit  la  Sra.
Ramon, en pren nota i li demana que, abans de la pròxima plenària, hi vagi
a fer una volta i li digui com està la voravia.

9.22 Closos de Can Gaià

El Sr. Pau Massutí, en relació al jaciment dels Closos de Can Gaià diu que
sap que l’Ajuntament ha demanat al Consell un projecte per demanar 1,5
milions  d’euros  mitjançant  el  fons  europeu  de  reconstrucció.  Demana si
tenen algun feedback al Consell de Mallorca o a cap altra institució.

El batle contesta que no.

El Sr. Massutí també demana com està el tema de l’adquisició dels solars o
parcel·les dels Closos.

El  batle  contesta  que  està  aturat  i  és  culpa  seva.  Diu  que  ho  ha  de
reactivar, perquè és necessari, i espera poder exposar algun plantejament
clar com més aviat millor.

9.23 Informes tècnics per obres a diversos carrers de Cas Concos

La Sra. Gràcia González fa el prec que els facin arribar els informes tècnics
emesos per autoritzar unes obres que han vist que s’han realitzat aquests
dies a una sèrie de carrers de Cas Concos que, segons té constància, es
troben fora d’ordenació. Diu que si ho consideren oportú ho demanaran per
escrit i si no, els podrien fer arribar aquesta informació.

El batle contesta que ja li faran arribar.

9.24 Estat del paviment de la plaça Comerç
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La Sra. Maria Vidal diu que devers l’any 2003 a la plaça Comerç es va fer
una reforma del paviment que l’envolta. Davant el forn es varen llevar els
pins i el paviment s’ha mantingut i conservat. Els altres tres carrers estan
en  molt  mal  estat,  hi  ha  un  desnivell  molt  elevat,  sobretot  devora  els
contenidors  i  els  caps  de  cantó,  amb  molt  de  perill  sobretot  per  a  les
motocicletes  i  bicicletes.  A  més,  un  pi  està  molt  inclinat  damunt  un
habitatge i un altre té el cablejat elèctric que hi passa pel mig. Demana si
l’Ajuntament té prevista alguna actuació. Demana que la tenguin informada.

El batle contesta que aquesta zona, com moltes altres de Portocolom, està
en estudi pel tema dels pins, perquè s’està convertint en un problema que
ens  costarà  molts  de  doblers.  Alguns  se  solucionaran  rebuidant,  alguns
altres eliminant, i  altres arreglant l’asfalt i  amb un poc de paciència per
veure si poden aguantar més temps.

9.25 Licitació del servei de guardes rurals

El Sr. Miquel Lluís Mestre demana com es troba la licitació del servei de
guardes  rurals,  atès  que  la  presentació  d’ofertes  acabava  a  finals  de
novembre.

La Sra. Catalina Soler contesta que estan pendents de l’aprovació definitiva
dels Pressuposts per adjudicar i iniciar el servei.

9.26 Gravació de cridades a la Policia Local i canvi de càmeres de
seguretat

El Sr. Francisco Duarte diu que la Sra. Massutí ja ho ha demanat a diverses
plenàries,  és prou important posar en marxa la gravació de les cridades a
la Policia Local  i  voldrien saber com està el  tema. També sap que unes
càmeres  de  seguretat  ja  no  funcionaven  i  voldrien  saber  si  la  seva
substitució serà imminent i si tenen previst ampliar algunes zones.

El Sr. Sebastià Adrover explica que el tema de les gravacions, si no es posa
en marxa avui, s’hi posarà demà. Quant a les càmeres, tenen uns quants
pressuposts  i  només  es  tracta  de  tirar-ho  endavant.  S’augmentaran  un
parell de carrers i es canviaran totes.

9.27 Assignació dels representants del batle als distints nuclis

La Sra. Maria Vidal diu que als decrets que avui s’han duit al Ple hi ha les
assignacions  als  pedanis  de  Son  Proenç,  Son  Negre,  Cas  Concos,  Son
Mesquida i Son Valls, però no ha vist s’Horta i Portocolom. Demana quines
assignacions tenen i per què no surten els dos darrers pedanis.

El batle explica que la regidora Sra. Melania Mesquida té dedicació exclusiva
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i ja es considera que amb aquesta retribució s’hi inclou la representació de
la batlia a Portocolom. El motiu que no surti el de s’Horta, és perquè ell va
renunciar a cobrar qualsevol tipus de dieta o assignació.

9.28 Plantilla de la Biblioteca

La Sra. Maria Mesquida demana en quina situació es troba la plantilla de la
Biblioteca a dia d’avui, si la tècnica que ha estat de baixa de llarga durada
ja s’ha pogut incorporar. També li va parèixer veure, per les xarxes socials,
que s’ha incorporat  una persona amb el  programa del  SOIB i,  si  no va
malament, ara hi ha 4 persones dedicades a l’àrea de Biblioteca. Demana si
és així.

La Sra.  Melania Mesquida contesta que sí,  ara mateix hi  ha 4 persones
destinades a la Biblioteca, però encara tenen vacances pendents. Ara hi ha
una persona del SOIB i  la  resta van agafant vacances. També aprofiten
aquesta persona per fer el cribatge a Portocolom, perquè abans d’un mes
hauran de fer el canvi de la biblioteca de Portocolom a la sala gran del
Centre Cívic. L’auxiliar de biblioteca s’ha reincorporat.

9.29 Abocador de la gravera de Ca n’Alou

El Sr. Pau Massutí fa referència a l’abocador que hi ha a la gravera de ca
n’Alou i diu que ha vist que des de l’Ajuntament s’ha presentat un projecte
a Recursos Hídrics d’un valor d’uns 18.000 € de neteja superficial. Voldria
saber a què es refereix la neteja superficial, perquè mirant el visor que té el
Govern i fent càlculs bàsics, el volum per arribar a la superfície real del que
seria  el  terra  aquest  abocador,  hauria  de  ser  entre  uns  100.000  i  uns
200.000 m3. Creu amb amb 20.000 € no n’hi ha ni per començar. Per tant,
repeteix, voldria saber a què es refereixen amb «neteja superficial», a la
que hi destinen tant pocs doblers.

La Sra. Catalina Soler contesta que ho ha entès bé, neteja superficial és
neteja superficial. Els tècnics, que en saben més, diuen que estan davant un
abocador on s’ha de fer una neteja superficial, que és la que correspon a
l’Ajuntament de Felanitx, amb un cost de 20.000 €. Diu al Sr. Massutí que si
hagués mirat el registre d’avui, hauria vist que Recursos Hídrics avui ha
entrat l’autorització per anar-hi i no ens ha posat cap tipus de condició. Per
tant, començaran aviat. A l’Ajuntament li correspon fer la neteja superficial i
una  vegada  que  l’hagi  feta,  la  Conselleria  de  Medi  Ambient,  que  té  la
maquinària adequada per fer les cates del que hi pot haver, farà les cates.
Una vegada fetes les cates, sabran si s’ha d’extreure tot o no. Per tant, la
primera passa és la neteja superficial, feta i pactada per tècnics de Medi
Ambient, del Govern, i el nostre tècnic. Una vegada que l’Ajuntament hagi
fet la neteja superficial, hi entrarà el Govern de les Illes Balears a fer les
cates i, en base a aquestes cates, es decidirà el que s’ha de fer a la segona
fase. Conclou dient que el Sr. Massutí ho ha entès bé, neteja superficial
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manual.

9.30 Propietaris del terreny de l’abocador de Ca n’Alou

El Sr. Francisco Duarte diu que la Sra Soler, al ple de novembre, va dir que
no havien trobat els propietaris d’aquests terrenys. Demana si ja els han
trobat.

El batle contesta que no, no hi ha propietari. Per les vies administratives de
què disposen, no ha estat possible trobar-ne i dubta molt que, pel compte
que li té, ara mateix surti.

9.31  Material  de  la  campanya  «Jugar  ens  fa  lliures,  per  unes
joguines lliures d’estereotips»

La  Sra.  Maria  Mesquida  diu  que l’any  passat,  les  regidories  d’Igualtat  i
Joventut,  juntament  amb  les  respectives  tècniques,  varen  crear  la
campanya «Jugar ens fa lliures, per unes joguines lliures d’estereotips». Es
va fer un material amb la intenció de crear una campanya atemporal, és a
dir, que pogués ser utilitzat any rere any i l’any passat en va sobrar. Li
agradaria saber per què no ha servit el que es va fer l’any passat i s’ha fet
una despesa amb un disseny nou i una impressió nova. A mode de prec,
estaria  bé que,  abans d’imprimir  els  cartells  i  fer  la  respectiva  nota  de
premsa, es revisàs el contingut formal d’aquests cartells i el contingut de la
nota  de premsa,  perquè,  en aquest cas,  s’ha creat  una incoherència  de
comunicació.

La Sra. Marta Cano contesta que en aquest cas varen tractar el tema des de
Serveis Socials, Igualtat i Joventut i varen decidir fer una campanya nova,
perquè als tècnics no els va agradar la campanya anterior, varen voler fer
aquesta i a ella no li va parèixer mala idea donar-li una altra cara i un altre
format. Així ha estat, va ser un consens amb els tècnics, que han preferit
fer una campanya de Nadal nova, però molt similar a l’anterior.

I, en no haver-hi més assumptes que tractar, el batle aixeca la sessió de la
qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

Felanitx, document signat electrònicament al marge.

 


